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^  Gazdálkodástudományi Kar

Közgazdaságtudományi Kar

->  Társadalomtudományi Kar

Közigazgatástudományi Kar

Élelmiszermdományi Kar

Kertészettudományi Kar

•+ Tájépítészeti Kar
Pezsgő, koktélruhák, szép lányok. Február 24-én megfeleztük! Mi is ott voltunk, erről tanúskodik a képriport és cikkünk a 
8. oldalon.

Bogdán András felvétele

Kadhafi a kocsmában

„Ki a P**omat érdekelnek 
ezek az arabok?!” -  hangzik 
el egy pirospozsgás úriember 
szájából a szolid reakció egy 
rádióban hallott hírre. A Mes
ter utcai késdobálóban aznap 
sokadszorra hallhattak a vendé
gek friss információkat a líbiai 
helyzetről. A felvetés igazából 
jogos. Miért fontos számunkra, 
hogy mi történik Egyiptomban 
vagy Líbiában? Úgysincs pén
zünk nyaralásra.

Az ügy mégis összeültette 
az EN SZ Bt-t és márciusra EU 
csúcs is érik. Mondhatjuk jóhi
szeműen, hogy a nyugati világ
nak fontos a demokrácia ügye, 
ezért a nagy felhajtás. Ez az érv 
azonban nem győzi meg. Az 
viszont már lehet hogy, ellephe
tik az észak-afrikai menekültek 
Európát. Vagy azt, hogy nem 
lesz olaj. És ebben valószínűleg 
nagyban hasonlít hősünk az eu
rópai döntéshozókra.

Kóbor Andrea

A Holnap Innovatív Vezetői

Öt ösztöndíj a Huawei-nél

Az aláírás pillanatában Mészáros Tamás rektor, Gavin Dai a Huawei Technologi
es Hungary Kft. ügyvezető igazgatója, és Péceli Gábor, a Műegyetem rektora. A 
háttérben Gao Jian nagykövetasszony és Dr. Hoffmann Rózsa oktatásért felelős 
államtitkár.

Forrás: cafepr

Catherine Ashton előadása a Corvinuson

Milyen elvek 
mozgatják az EU 
külpolitikáját?

■  Magyar egyetemistáknak ala
pított ösztöndíjat a Huawei -  a 
világ egyik legnagyobb telekom
munikációs vállalata. A kínai 
Huawei magyar leányvállalata a 
Budapesti Corvinus Egyetemmel 
és a Műegyetemmel február 23- 
án megkötött szerződése alapján 
öt esztendőn keresztül minden 
évben 15 diáknak nyújt anyagi 
támogatást.

A magyar kormányt képviselő, 
az oktatásért felelős államtitkár,

Dr. Hoffmann Rózsa és a kínai 
nagykövetasszony Gao Jian je
lenlétében aláírt együttműködés 
célja, hogy a két felsőoktatási in
tézményben tanuló, az ösztöndíj 
programba beválasztott diákok 
közelről tanulmányozhassák, il
letve megismerhessék a legújabb 
telekommunikációs fejlesztéseket, 
technológiai trendeket. Olyan 
hallgatókat várnak a logisztikai, 
marketing, infokommunikációs 
és technikai szakirányokról, akik 
kiválóan tanulnak, illetve a válasz

tott szakterületükkel a tanórák 
keretein túl is rendszeresen foglal
koznak és kutatási eredményeik
ről publikálnak.

„Huawei -  A Holnap Innova
tív Vezetői” elnevezésű ösztön
díjat 2011-2015 között minden 
évben 15 diák kaphatja meg. Kö
zülük tízet a Műegyetem, ötöt a 
Budapesti Corvinus Egyetem de
legálhat a programba. A támoga
tást elnyerő diákok egy évre 2000 
amerikai dollár hozzájárulást 
kapnak szakmai továbbképzésük
höz, és ennek részeként 2011-ben 
például elutaznak majd a Huawei 
shenzeni kutató központjába. A 
menedzsment és a gazdasági in
formatikus szakon hallgató diá
kok lehetnek a kiválasztottak kö
zött -  mondta el Mészáros Tamás, 
aki azt is hozzátette, számukra a 
kínai nyelv tanulása követelmény 
lesz a Corvinuson.

„Ez az ösztöndíj nem csupán 
az intézményeinknek, hallgató
inknak jelent óriási lehetőséget 
új ismeretek, a legújabb techno
lógiák megismeréséhez. Biztos 
vagyok abban, hogy rövid időn be
lül Magyarország fejlődése szem
pontjából is igen hasznossá válik 
a Huawei révén megszerezhető 
tudás” -  mondta zárszavában a 
rektor. -res-

■  Az Európai Unió külügyi és 
biztonságpolitikai főképviselője 
magyarországi hivatalos látoga
tása során 2011. február 25-én 
előadást tarto tt egyetemünkön. 
Beszéde során elsősorban az EU 
külügyi prioritásait hangoztatta, 
de természetesen kitért napjaink 
egyik legtöbb kérdést felvető té
májára, az arab diktatúrák válsá
gára is.

CORVINUS

Az előadás során a Főképviselő 
asszony többször hangsúlyozta az 
EU külpolitikájának legfontosabb 
négy alapelvét: a kooperációt, a 
szuverenitást, a demokráciát és

annak támogatását, és a bizton
ságot, mint a stabilitás elsődleges 
letéteményesét. Kiemelte, hogy az 
EU és a demokratikus világ felada
ta, hogy segítse az elnyomó rezsim 
alól felszabaduló országok törek
véseit egy hosszan tartó, stabil 
demokrácia elérése érdekében. A 
felszabaduláshoz azonban az EU 
csekély mértékben tud hozzájá
rulni: csak „puha eszközök” állnak 
rendelkezésére. Catherine Ashton 
továbbá többször megemlítette az 
összefogás szükségességét és ere
jét, ugyanakkor rávilágított arra is, 
hogy ilyenkor a koordináció nem 
egyszerű feladat, akár az EU 27 
tagálllamának példáját is tekintve.

Aiz előadást követően előre 
regisztrált, és a helyszínen feltett 
kérdéések egyaránt elhangzottak, 
amelyek témája elsődlegesen Lí
bia, i másodsorban pedig az EU 
soros: magyar elnökségének jelen
tősége volt. A főképviselő asszony 
kiemelte, hogy most, hogy a ref
lektorfény ráirányult hazánkra, 
muszáj lépéseket tennünk a szom
szédos országokkal folytatott vi
szonyunk rendbetétele.

Pálfi Gergő
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Az új Tudományos Tanács
A Szenátus megválasztotta a Tudományos Tanács elnökét és tag

jait a 2011-2014 közötti időszakra vonatkozóan.
Elnök:

Máthé Gábor (Közigazgatástudományi Kar)
Tagok:

Balotai Boglárka (Élettudományi terület), Bernáth Jenő (Élettu
dományi TT, hivatalból), Bozó László (MTA Klímakutató Csoport, 
Országos Meteorológiai Szolgálat), Csaba László (Közgazdaságtudo
mányi Kar), Fekete András (Élelmiszertudományi Kar), Glatz Ferenc 
(Pesti Campus, MTA Történettudományi Intézet), Hegedűs Attila 
(Kertészettudományi Kar), Hoschke Ágoston (Élelmiszertudományi 
Kar), Jámbor Imre (Tájépítészeti Kar), Kerekes Sándor (Gazdálko
dástudományi Kar), Láng István (Budai Campus, MTA Agrártudo
mányok Osztálya), Lengyel György (Társadalomtudományi Kar), 
Németh Tamás (Budai Campus, MTA), Nováky Erzsébet (Társa
dalomtudományi TT), Palkovics László (Kertészettudományi Kar), 
Pap László (Pesti Campus, BMGE Híradástechnikai Tanszék), 
Terbe István (Kertészettudományi Kar), Varga Krisztián (Társada
lomtudományi terület)

Antall József Politikai- és 
Társadalomtudományi Tudásközpontról

Lapzárta után tartotta egyete
münkön a kerekasztal beszélge
tést az Antall József Politikai- és 
Társadalomtudományi Tudásköz
pont a Tudásközpont és a HVG 
Könyvek kiadásában megjelent 
Dylan Jones és David Cameron: 
Cameron Cameronról -  kötetlen 
beszélgetések a brit miniszterel
nökkel című könyvről, így csak 
az eseményt van módunk jelez
ni. A Tudásközpontról azt kell 
tudni, hogy alapítványi formában 
jö tt létre a Budapesti Corvinus 
Egyetemen belül. Céljuk a humán 
innováció, kutatás és fejlesztés. A 
tudományos munka részben az 
egyetem hallgatóira részben dók- 
toranduszaira épül. A 2011-2012. 
évi programban könyvkiadás, 
képzés, brüsszeli utak, összetartó 
tréning és konferenciák is szere
pelnek. A gyakornoki program 
során az államtudományok és

társadalomtudományok iránt ér
deklődő fiatalok betekinthetnek 
a magyar közéletbe, bővíthetik 
hazai és nemzetközi kapcsolatai
kat, tudományos ismereteiket. Az 
www.ajtk.hu honlapon naprakész 
információkat találsz. Keresd a 
kapcsolatot a Tudásközponttal.

Ismét jól szerepeltünk
Január 3-9 között négy 

Corvinus-os, master képzéses di
ákkal (Bokros András, Cserfalvy 
Károly, Halász Erika, Kelliár 
Zsolt) részt vettünk a Concordia 
University John Molson Business 
School által szervezett nemzetkö
zi MBA szintű nemzetközi esetta
nulmány versenyen, ahol a 36 fős 
mezőnyben az összesített rang
sorban a 14-16. helyen végeztünk 

-  számolt be lapunknak Bakacsi 
Gyula. Ezt mind a verseny átlagon 
felüli kihívása, mind a résztvevő 
iskolák erőssége figyelembevéte
lével igencsak tisztes helytállás

nak értékelek. A teljesítményünk 
alapján lényegében már meghívást 
kaptunk a jövő évi versenyre is.

A versenyre kiutazás tel
jes költségvetését 2.280.000 Ft 
(1.150.000 Ft repülőjegy, 860.000 
Ft szálloda költség és 270.000 Ft 
nevezési költség) szponzori támo
gatásból finanszírozták.

A csapatot a Strategic Inter
national Management választ
ható tárgy keretében Bakacsi 
Gyula és Macher Flóra készítette 
fel és válogatta ki, és a versenyen 
kísérőtanár-coach-ként Bakacsi 
Gyula támogatta. B. Gy.

Ez nekünk is jár

Korszerűsödnek a Budai Campus 
gyakorlati oktatóhelyei

Hajas Adám felvétele

2011. február 18-án a nyitó 
sajtótájékoztató keretei között 
tájékozódhattam a Kertészettu
dományi Kar, Soroksári Kísérleti 
Üzem és Tangazdaság központi 
épületében a napokban induló 

„Kertészeti oktatási célú épületek 
energiahatékonyság-növelő felújí
tása” című, Környezet és Ener
gia Operatív Program (KEOP) 
támogatású projektről Czinderi 
Gábortól, egyetemünk műszaki 
főigazgató helyettesétől. A pályá
zaton elnyert több mint 100 mil
lió forintos EU támogatásból el
sősorban az energiafelhasználást 
jelentősen csökkentő beruházás 
valósul meg, például szigetelik a

falakat és a födémeket és 173 abla
kot cserélnek ki. A mostani ener
getikai fejlesztés eredményeként 
évi csaknem 10 millió forinttal 
csökken az épületek fajlagos fenn
tartási költsége.

A Campusok adottságai, épí
tészeti -  műszaki állapotuk, fel
szereltségük különböző, a jogelőd 
intézmények fejlődésének és elté
rő helyzetének megfelelően, tény 
hogy, a legelmaradottabb a Budai 
Campus (Élelmiszertudományi 
Kar, Kertészettudományi Kar, 
Tájépítészeti Kar) így itt a leg
indokoltabb a felújítás. Szintén 
a KEOP projekt keretein belül 
valósul meg, hogy a Tájépítészeti

Karhoz tartozó Szarvasi Arboré
tum épületei is felzárkóznak a kor 
energetikai elvárásaihoz. A meg
valósítás ütemezése a következő 
tervek szerint alakul: 1. ütemben 
a soroksári öko-, zöldségház (már
cius-április); 2. ütemben a Szar
vasi Arborétum adminisztrációs 
épülete, vendégháza (április-júni
us); 3. ütemben pedig a soroksári 
központi épület, gyümölcs-, dísz
növény-, gyógynövényház (június
augusztus) korszerűsödik. A cél
kitűzések között szerepel többek 
között, hogy a környezetgazdálko
dás terén mintaértékű projekt le
het a beépített hőszigetelési tech
nológiák felhasználása terén. A 
befejezés várható időpontja 2011. 
szeptember, tehát a gólyák már 
nem csak Szarvason, de az őszi te
repgyakorlatokon, Soroksáron is 
sokkal modernebb, komfortosabb 
környezetben vesznek részt.

Hajas Ádám

Jól érzem

■  Dr. Hrotkó Károly egyetemi 
tanárral, a Kertészettudományi 
Kar dékánjával beszélgettem az 
elmúlt, közel féléves vezetői ta
pasztalatairól, élményeiről, to
vábbá a Kar aktuális helyzetéről, 
a jövőt meghatározó terveiről 
kérdeztem.

-  A  Kertészettudományi Kar 
dékánjának mik voltak a legfris
sebb élményei, tapasztalatai?

-  Köszönöm, jól érzem ma
gam dékánként is, noha korábban 
nem voltán ebben ennyire biztos. 
Nem egészen fél év távlatából úgy 
érzem, hogy a Kar teljes támoga-

nagam!
tását élvezem. A döntésekbe igyek
szem az érintetteket teljes mérték
ben bevonni, nem szeretnék senkire 
sem akarnok módon ráerőltetni 
konszenzus nélküli döntéseket. Ez 
a jövőben is így lesz a Kar érdekeit 
messzemenően szem előtt tartva.

-  Mit gondol, a Kar milyen 
szerepet tölt be az Egyetem egé
szén belül és hogyan lehetne erősí
teni a Budai Campus elfogadottsá
gát a „Közgáz márkanév” mellett?

-  A kertet magát a reformkori 
mozgalmak helyezték előtérbe, a 
polgárosodás megindulásával ala
kult ki a kert kultúra. Az iskola- 
alapítóink is, Entz Ferenc valamint 
Jókai Mór -  aki nem mellesleg ker
tészeti szakíró volt és csak tévedés, 
hogy írt még több száz regényt 
(nevet) -  kertészgazdászati jegyze
tek című munkái rakták le a XIX. 
századi kertészmesterség alapjait. 
A kertészet nem talál megértésre, 
nem ismerik és nem értik igazán 
és nem tudják hova tenni. Még 
akadémiai tudományterületek sem 
tudják kategorizálni, csak növény- 
termesztés és kertészet néven lehet 
doktorálni, egyedül kertészet nincs, 
míg erdészet van. A legnagyobb té
vedés, hogy a legtöbb mezőgazdász

szemléletű ember a kertészetet ki
zárólag élelmiszertermelő ágazat
ként tekinti, és a kertészet többi 
részéről nem vesznek tudomást. A 
kertészet mintegy fele élelmiszer- 
termelő és a másik fele szolgál
tatás: kertépítés, parkfenntartás, 
florisztika stb.

-  Mit keres a Pesti flaszteren 
a Kertészettudományi Kar?

-  Ügy gondolom az ember 
számára az élhető környezetet ki
zárólag a kert teremti meg, tehát a 
kert az, ami ebben az urbanizált vi
lágban élhetőbbé, harmonikusabbá 
teszi az életünket. 3 Kar működik 
ezen a Campuson, amiket Élettu
dományoknak mondhatunk, nagy 
nemzetközi elismertséget szerzett 
minden tudományterületen. A 
jövőben főként a Környezettudo
mányokra koncentrálunk. A kétel
kedőket szeretettel várjuk tavasszal 
a Corvinus Díszkert 2011 Kiállítá
son.

Lapunk februári számában 
olvashatták Mesterségem címere 
Környezetgazdász című írásunk
ban Hrotkó Károly gondolatait a 
Környezetgazdálkodási AM BSc. 
képzésről.

Hajas Ádám
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A Your Big Year nyertesei egy éven keresztül utazzák körbe a világot

365 nap alatt a Föld körül
■  Az AEGEE-nek köszönhe
tően az egyetem diákjai egy kö
tetlen beszélgetésen ismerhették 
meg a Your Big Year világver
seny egyik nyertesét, Michael 
Teoh-t, valamint Szabó Dáni
elt, a verseny döntőjébe került 
corvinusost, akinek sikeréről már 
2010 novemberében hírt adtunk. 
A beszélgetésen készült exkluzív 
interjút itt olvashatjátok.

-  Hogyan kerültetek kapcso
latba a Your Big Year-rel?

MT: Egyetemi éveim alatt 
igyekeztem különböző, a fiatal vál
lalkozókat és a vállalkozási kedvet 
népszerűsítő versenyben és szer
vezetben aktívan részt venni.

2009-ben a világ egyik legna
gyobb, fiatal vállalkozókat megcél
zó eseményének, a Fiatal Vállal
kozók Hetének malajziai fiatalok 
bevonásáért felelős vezetője vol
tam. Ezt a rendezvénysorozatot 
120 ország szervezi, ezért a kü
lönböző programjai során remek 
lehetőség nyílik a nemzetközi 
kapcsolatépítésre.

2010 közepén egy levlistán lát
tam a felhívást a Your Big Year-re, 
és egy videóval neveztem, ami Ma
lajzia üzleti potenciálját mutatta 
be. A 45 000 jelentkező közül be
kerültem a kiválasztott 24-be, akik 
Liverpoolban mérhették össze a 
kreativitásukat és bizonyíthatták 
vállalkozói szemléletmódjukat.

-  Milyen feladatokat kapta
tok a döntő során?

MT: Nagyon változatos, gya
korlatias feladatokat kaptunk. Az 
egyik feladat során ki kellett men

nünk az utcára, és pár óra alatt 
minél több embert meg kellett 
győznünk arról, hogy elkötelezzék 
magukat egy alapítvány támogatá
sa mellett. Egy másik napon álta
lános iskolák számára dolgoztuk 
ki a vállalkozói szellem fejlesztését 
elősegítő tanrendet, illetve üzleti 
ötleteket kellett prezentálnunk 
egy szakmai zsűrinek.

SZD: Kisiskolásoknak és fő
iskolai hallgatóknak is elő kellett 
adnunk, és úgy tűnt, az iskolai 
tanulók sokkal lelkesebbek és 
nyitottabbak voltak, mint a főis
kolára járók. Ügy tűnik, a jelenlegi 
oktatási rendszer elfolytja a diá
kok kreativitását és az új iránt való 
nyitottságukat.

— Michael, mivel töltőd majd 
az idei éved?

MT: A Your Big Year egyik 
nyerteseként (a másik nyertes, 
Carielle Doe, a légiközlekedés ké
sedelmei miatt nem tudott részt 
venni az interjún -  a szerk.) lehe
tőségem lesz körbeutazni a világot 
és különböző társadalmi, konzer- 
vációs és oktatási projektekben 
részt venni, Olaszországban pél
dául bálnák és delfinek vándorlási 
szokásait fogjuk elemezni, Guate
malában biztonságos tűzhelyeket 
fogunk építeni, Indiában gyere
keket fogunk írásra-olvasásra ta
nítani.

Mindeközben szeretnénk mi
nél több egyetemre ellátogatni, il
letve igyekszünk mindenhol helyi 
politikai és gazdasági vezetőkkel 
találkozni, hogy megismerjük az 
adott ország sajátosságait, prob
lémáit és azok potenciális megol

Bogdán András felvétele

dásait. Ebben nagy segítségemre 
van Dani, aki nagyon sokat tett 
a magyarországi találkozókért, 
így holnap például az Amerikai 
Nagykövetség kulturális attaséja 
fogad, majd a budapesti malajziai 
Nagykövettel találkozunk.

-  Ajánlanátok másnak is a 
Your Big Year-be való jelentkezést?

SZD: Természetesen! Min
denképp megéri, mert tényleg egy 
életre szóló élmény. És azon túl, 
hogy egy szuper hetet tölthetnek 
el a döntősök Liverpoolban, a ha
zautazás után is hasznosíthatóak 
az ott szerzett tapasztalatok.

MT: Csak azt tudom monda
ni, hogy feltétlenül jelentkezzetek, 
mert ha sikerül bekerülni a dön
tőbe, akkor megnyílnak előttetek 
a lehetőségek. Az idei már a má
sodik verseny lesz, így garantáltan 
rengeteg érdekes feladatra, és re
mek díjakra számíthattok!

Az interjút készítette:
Kraft Anikó

Közkérdés-Körkérdés
Egyre több helyről száműzik a dohányzást, a dohányosokat. Az egyetem két oldallépcsője ősztől tiltott 

tér, nemrég a tömegközlekedési eszközök megállóinál is búcsút kellett a ciginek mondani, és a napokban 
jelentették be, hogy nyártól már a vendéglátó ipari egységek, szórakozóhelyek is dohányzásmentesek lesznek. 
Mivel a rendelkezés mindenkire hatályos, megkérdeztük az egyetemi fiatalságot, mi az ő véleményük ezzel 
kapcsolatban:

A Corvinusos 
megmérettetés

A Budapesti Corvinus Egye
tem Vezetéstudományi Intézete 
és az EVK Szakkollégium szer
vezésében a XII. Országos Esetta
nulmány Verseny Belső fordulója 
2011. 02. 15-én zajlott az egye
temen. A szervező csapat tagjai: 
Dudás Edit, Zsólyom Adriána, 
Czikora Csilla, Nemes Nóra, Vi
rág Csilla, Fekete Árpád, Haty 
Sebestyén és Mészáros Dániel. Az 
idei versenyen rendkívül sok csa
patjelentkezett a megmérettetésre, 
15 pályamunka érkezett be a meg
adott határidőig. Az eset megol
dására (a vezetői összefoglaló és 
a diasor elkészítésére) a verseny
zőknek mindössze 2,5 nap állt 
rendelkezésére. A szakmai zsűrit 
a támogató vállalatok vezetői ad
ják, a fiatalok valós esetet oldanak 
meg, amely komoly felkészülést 
igényel. A megmérettetés hazánk
ban egyedülálló kezdeményezés,

melynek célja a Nyugathoz való 
felzárkózás.

Ebben az évben elektromos 
autókkal kapcsolatos, igen komp
lex esttel kellett megbirkózniuk. 
A zsűri tagjai: Nestor Andrea 
(KPMG), Tanács Zoltán (IFUA), 
Schum Kristóf (Roland Berger), 
Bölöni Eszter (BCE képviseleté
ben), Szalay Szabolcs (BCG) és 
Nikoletti Antal (Raiffeisen Bank) 
a legjobb 8 csapatot hallgatta 
meg a szóbeli fordulóban, 20 perc 
prezentáció és 20 perc kérdés-fe
lelet formájában. A tét igen nagy 
volt: Ki képviselheti a Budapesti 
Corvinus Egyetemet az országos 
fordulón?

Akiknek ez sikerült, a győz
tes az Esprit Consulting csapat: 
Czuder Tamás, Pallos Noémi, 
Rigó Daniella, Somogyi György. 
Ezúton is szeretnénk gratulálni
nekik! A XII.0EV szervezői

Csak angolul jól tudóknak

Ne maradj le a „vándorlásról
Ha szeretnél nyáron egy felejthetetlen hónapot eltölteni nyolc 

partner egyetemről érkező hallgatókkal egy igazi multikulturális kör
nyezetben, akkor jelentkezz a Danubia „vándor” nyári egyetemre. Je
lentkezhet minden olyan BA/BSc II. és III. illetve MA/MSc I. éves 
hallgató, akit érdekel a humán erőforrás vag  ̂a pénzügy, és szeretne 
egy felejthetetlen hónapot eltölteni külföldi egyetemek hallgatóival. A 
tanítás nyelve angol, ezért elengedhetetlen a kiváló angol nyelvtudás!

A résztvevő hallgatók magas színvonalú előadásokon vesznek részt 
és közelebbről megismerhetnek több közép-európai fővárost, annak 
kultúráját és nevezetességeit.
Az idei Danubia nyári egyetem vándorlás terve:

Bukarest: Július 5 -  Július 11 
Budapest: Július 12 -  Július 17 
Pozsony: Július 18 -  Július 23 
Prága: Július 24 -  Július 29 
Bécs: Július 30 -  Augusztus 5

Jelentkezési határidő: 2011. április 15.12:00 óra (Nemzetközi Iroda, 
Kánya Ildikó)
Bővebb információ és letölthető jelentkezési lap a Nemzetközi Iroda 
honlapján található!
Ne feledd: ERSTE GROUP DANUBIA NYÁRI EGYETEM 
IDÉN IS!

Wagner Máté, K kar, alkalmazott 
közgazdaságtan alapszak, II. évfo
lyam

„Egyetértek a rendelettel, mi
vel a nem dohányosoknak nem 
kell többé elszenvedniük a bagó 
okozta negatív hatásokat, és ez az 
egész népegészségügyre pozitívan 
hathat.”

Török Eszter, T  kar, szociológia 
alapszak, II. évfolyam

„Részben egyetértek. Bár alkal
milag cigizek, sokszor zavar, ha 
akkor is füstszagú leszek, amikor 
csak beülünk valahová. Ettől füg
getlenül lehetnének elkülönített 
részek a dohányosoknak.”

Fulop Ákos, G kar, gazdaságinfor
matika alapszak, III. évfolyam 

„Azért tartom jó kezdemé
nyezésnek, mivel én csak akkor 
cigizek, ha alkoholt fogyasztok. A 
rendelkezés miatt legalább spóro
lok egy kicsit.”

Szabó Tamás, G kar, gazdálko
dás és menedzsment alapszak, II. 
évfolyam

„Bár sportolok, régóta és sokat 
dohányzom. Egy ideje próbálok 
leszokni, de a társaság miatt ez so
sem sikerült eddig. A változások 
remélem segítenek ebben.”

Nemes Anikó, G kar, gazdálko
dás és vidékfejlesztés alapszak, II. 
évfolyam

„Örülök a változtatásnak, mi
vel nem dohányzom, és károsnak 
tartom a passzív dohányzás miatti 
veszélyeket. Cigiző barátaimat vi
szont biztos kellemetlenül érinti a

Az interjúkat készítette: Székely Balázs Q  
A portrékat fotózta: D. Szekeres Ágnes O



KÖZGAZDÁSZ 52. évfolyam 6. szám 2011. március

Aktuális állásajánlatok
vállalat pozíció referenciaszám jelen tkezési

* határidő
BCE Szolgáltató Nonprofit Kft. Rendezvény előkészítő munkatárs 2010/0188/Á azonnal

Deloitte Adótanácsadó 2010/0197/Á azonnal

Deloitte Associate for Transaction Services 2011/0025/Á azonnal
Deloitte Associate - Corporate Finance Advisory 2011/0093/Á azonnal

Deloitte Consultant for RISK /  IT  Audit 2011/0095/Á azonnal

Deloitte Junior Business Consultant 2011/0094/Á azonnal
Deloitte Könyvvizsgáló asszisztens 2010/0295/Á azonnal
Citibank International plc. Financial Reporting Analyst 2011/0073/Á 2011.03.07
Citibank International plc. Junior Application Technology Controls Analyst 2011/0072/Á 2011.03.07
LEGO Manufacturing Kft. Supply Chain Graduate Program 2011/0062/Á 2011.03.07
Healthware Tanácsadó Kft. Egészség-gazdaságtani szakértő 2011/0040/Á 2011.03.09
Healthware Tanácsadó Kft. Gazdasági informatikus gyakornok 2011/0042/Á 2011.03.09

Healthware Tanácsadó Kft. Üzleti elemző 2011/0041/Á 2011.03.09

LVA GmbH LVA-Trainee 2011/0100/Á 2011.03.15

BCE Szolgáltató Nonprofit Kft. 
BCE Kommunikációs Iroda „Social media” referens 2011/0086/Á 2011.03.16

BCE Hallgatói Önkormányzat 
Wizz Air Hungary Kft. Finance Assistant 2011/0082/Á 2011.03.16

Wizz Air Hungary Kft. Revenue Manager 2011/0075/Á 2011.03.16

A Z  IN FO RM Á CIÓ  HATALOM! Álláslehetőség pályakezdőknek, 2011/0083/Á 2011.03.20
frissdiplomásoknak

Vodafone Operations Centre Hungary Accounts Payable Analyst 2009/0157/Á 2011.03.20
Vodafone Operations Centre Hungary Business Support Analyst •2Ö09/0154/Á 2011.03.20
Vodafone Operations Centre Hungary Financial Positions 2009/0158/Á 2011.03.20
Vodafone Operations Centre Hungary Master Data Analyst 2009/0156/Á 2011.03.20
Vodafone Operations Centre Hungary Order-to-Cash Analyst 2009/0155/Á 2011.03.20

KPMG Audit Assistant 2011/0087/Á 2011.03.24

KPMG Business Advisor Assistant 2011/0088/Á 2011.03.24
KPMG Tax Assistant 2011/0089/Á 2011.03.24
G H F Kereskedelmi Kft. Tőzsdei kereskedő (Proprietary Trader) 2011/0091/Á 2011.03.25

Morgan Stanley Operational Risk Management Analyst 2011/0106/Á 2011.04.03

PwC Adótanácsadó asszisztens 2011/0037/Á 2011.04.24

PwC Könyvvizsgáló asszisztens 2011/0036/Á 2011.04.24

Ernst & Young Pályakezdő adótanácsadó 2010/0317/Á folyamatos

Ernst & Young Pályakezdő könyvvizsgáló 2010/0318/Á folyamatos

Aktuális szakmai gyakorla tok
vállalat

Deloitte

pozíció  /  program referenciaszám jelentkezési
határidő

Adótanácsadó gyakornok 2011/0016/Szgy azonnal

Procter & Gamble ' Consumer SC Market Knowledge —
Market Research Intern

2011/0101/Szgy azonnal

LEGO Manufacturing Kft. Supply Chain Graduate Program 2011/0063/Szgy 2011.03.07
Német-Magyar Ipari és Keresledelmi Kamara Szakmai gyakorlat 2011/0081/Szgy 2011.03.17
Vodafone Operations Centre Hungary Customer Service 2010/0055/Szgy 2011.03.20
Vodafone Operations Centre Hungary Finance and Accounting 2010/0054/Szgy 2011.03.20
Vodafone Operations Centre Hungary Information Technology 2010/0056/Szgy 2011.03.20
Vodafone Operations Centre Hungary Pénzügyi területen diákmunka 2010/0303/Szgy 2011.03.20
KPMG IT  Advisory Trainee 2011/0090/Szgy ’ 2011.03.24
eGov Tanácsadó Kft. Junior közgazdász elemző 2011/0103/Szgy 2011.04.03
Morgan Stanley Credit Risk Management Internships 2011/0105/Szgy 2011.04.03
Morgan Stanley Operational Risk Management Internships 2011/0104/Szgy 2011.04.03
Magyar Telekom Nyrt. Telekom gyakornoki program 2011/0108/Szgy 2011.04.15
PwC Adótanácsadó asszisztens 2011/0038/Szgy 2011.04.24
PwC IT  Auditor Gyakornok 2011/0076/Szgy 2011.04.24
PwC Könyvvizsgáló asszisztens 2011/0077/Szgy 2011.04.24
Deutscher Bundestag Internationales Parlaments-Stipendium (IPS) 2010/0277/Szgy folyamatos

Ernst 8C Young Gyakornok (Kockázatkezelési tanácsadás/ 
Risk Advisory Services)

2010/0304/Szgy folyamatos

Aktuális program ok
vállalat program referenciaszám jelentkezési

határidő
Deloitte Deloitte Ösztöndíj Program . 2011/0099/P azonnal
Deloitte Tanulj + Dolgozz program 2011/0098/P azonnal

Budapesti Corvinus Egyetem Alumni Karrier-tanácsadás grafológiai támogatással 2011/0064/P 2011.03.07. 
12:00 óra

Emst dC Young Könyvvizsgáló szeminárium 2011/0056/P 2011.03.07. 
12:00 óra

Budapesti Corvinus Egyetem Alumni Világgazdaság a válság után: 
a globális adósságválság és a kiutak c. vitaest

2011/0107/P 2011.03.09. 
12:00 óra

Procter ŐC Gamble Management Springboard Seminar 2010/0312/P 2011.03.16
Procter ÖC Gamble W in W ith Your Team 2011/0102/P 2011.03.16
Ernst & Young Adóverseny 2011 2011/0074/P 2011.03.18
BCE Karrier Iroda TalenTeam 2011/0032/P 2011.03.20
DFT-Hungária Kft. Döntéshozatali mesterkurzus 2011/0096/P 2011.04.02
DFT-Hungária Kft. Vezetői mesterkurzus 2011/0097/P 2011.04.02
BCE Karrier Iroda Pályázati felhívás a BCE belföldi szakmai 

gyakorlaton résztvevő hallgatóinak
2011/0065/P folyamatos

BCE Karrier Iroda Pályázati felhívás a BCE külföldi szakmai 
gyakorlaton résztvevő hallgatóinak

2011/0035/P folyamatos

BCE Karrier Iroda Karrier-tanácsadás 2008/0112/P folyamatos
Ernst 8í Young Tesztírások: Pályakezdő adótanácsadó 

Pályakezdő könyvvizsgáló
2010/0273/P folyamatos
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Állásajánlatok tanulmányaid alatt és után 
Karriertanácsadás és pályaorientácó 
Karriertervező és készségfejlesztő tréningek 
Networking
Szakmai gyakorlatok itthon és külföldön

M e g ta lá lsz  m ink é
sz em é ly e sen : Fővám tér 8. fszt. 31. 
e -m ailen : karrier@uni-corvinus.hu

1996 óta a munkáltatók diplomás toborzó 
és kiválasztási partnere 
a Budapesti Corvinus Egyetem Karrier Iroda 
Több mint 1000 élő munkaadói kapcsolat 
Évente több száz állás, szakmai gyakorlat 
és munkáltatói rendezvény 
Országos és nemzetközi integrált állásbörzék 
Diplomás karrierkövetés és Alumni networking

www.karrierexpo.hu 
karrier@uni-corvinus.hu 
1093 Budapest, Fővám tér 8. 
Tel: 06 1 215 5538 
TeL/fax: 06 1 482 5080

A KenKen szabályai
A 4x4-es tábla esetén a kockákat 1-4 számokkal kell megtölte

ni, az 5x5-ös esetén 1-5-ig, a 6x6-os esetén 1-6-ig, a 7x7-es ese
tén pedig 1-7-ig. Minden oszlopban és minden sorban minden szám 
csak egyszer szerepelhet. A vastag vonallal körbekerített kockákban 
elhelyezkedő számok összetartoznak, úgy, hogy az egyik kocka sar
kában megjelenő matematikai művelet alkalmazásával a műveleti jel 
mellett található számot, eredményt kell kapni. A számok sorrendje 
jelen esetben nem számít. A körbekerített kockákon belül egy szám 
többször is szerepelhet, természetesen egészen addig, amíg a többi 
szabályt nem sérti.

2 - 2 -

7  + 3 - 6 X

2 4 X

2 4 -

A k tu á l is  k ü lfö ld i s z a k m a i  g y a k o r l a t o k

vállalat pozíció /  program referenciaszám jelentkezési
határidő

Siemens Enterprise 
Communications

Internship (IT  division) 2011/0001/
Nszgy

2011.06.30

A PPIN A  TRAVEL GmbH Praktikant 2011/0002/
Nszgy

folyamatos

A

mailto:karrier@uni-corvinus.hu
http://www.karrierexpo.hu
mailto:karrier@uni-corvinus.hu
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Impressziók
Bevezetésképpen
Varsó, orientációs hét, treasure hunt játék. Ahogy mínusz 10 fok
ban és enyhe hóesésben négyfős csapatokban járjuk a belvárost, az 
egyik feladatnál (a Mickiewicz-emlékmű talapzatán szereplő három 
évszám feljegyzése) egyszerűen befagy a nálunk lévő egyetlen toll. 
De nincs gond, mert a máltai srác öngyújtóval megmelegíti kicsit, és 
jobban fog, mint Budapesten valaha bármikor, úgyhogy mehetünk 
tovább. Idegen helyen idegen arcokkal értelmetlen, de szórakoztató 
dolgokat csinálni. Let’s go.
Litvániából szeretettel
Kollégium, első nap. Ahogy kihúzom az íróasztal-fiókot, kiderül, 
hogy az alja tele van valamivel. Közelebbről nézve kiderül, hogy ko
szos lábkörmök. Állítólag a litván srácé, aki előző félévben tanyázott 
itt. OK, ahány ház, annyi szokás, de az én házamban ezért minimum 
egy hónap letöltendő járna.
Bécsnek bájos lánya (elégia)
A treasure hunt kicsit hosszúra nyúlt gyülekezője alatt nagyobb részt 
egy Hanna nevű bécsi lánnyal beszélgettem. Szép volt és szellemes, 
meg talán kicsit értékelte is, hogy viszonylag jól ismerem a városát 
és hogy németül beszélünk. A játékban aztán sajnos másik csapatba 
került, és mikor az ő csapata beérkezett a végállomás kávéházba, már 
csak az asztal másik végén jutott nekik hely. De aztán, ahogy kezdett 
elszéledni a nép, és én is nyúltam már a kabátért, Hanna rám nézett, 
rögtön felállt, és öltözni kezdett ő is. Én közben még egyeztettem va
lamit a másik magyar sráccal a következő napi programról, úgyhogy 
Hanna gyorsabban elkészült, és egy, egész asztalnak szánt mosoly és 
fejbiccentés után távozott a színről. Mire pár perc múlva én is kiértem 
az utcára, már nem volt sehol. Várt, nem várt? Nem tudom, mivel 
hogy sajnos nem láttam többet, és mivel egyetlen közös óránk sincs, 
lehet, nem is fogom. Persze reméljük, várt... Legalább egy kicsit. Vagy 
legalábbis nem rohant nagyon gyorsan...
Holmes akcióban
Ahogy átsétálok a Piac Zamkowyn, feltűnik, hogy a harmonika virtu
óz kéregető, nem csak hogy ugyanazt játssza, mint a reggeli társa a vil
lamoson, hanem pont ugyanott vált át ugyanarra a következő számra. 
Nahát, nahát...
Budapest megdicsőülése
Ebéd az előző félévi Tandem-partneremmel. A laptopján a kivilágí
tott Lánchíd a háttér. Kérdezem, hogy ezt csak mára állította be, a 
levetített erasmusos képek tiszteletére, vagy alapból ez a háttere. A 
válasz: saját fotóról van szó, és a háttér természetesen állandó jelle
gű. Vagyis, ahányszor csak ki-be kapcsolja a gépét, vagy asztalra teszi, 
amivel épp dolgozik, amíg elintéz egy telefont, kimegy vécére, vagy 
csinál egy teát, egy varsói lány szobájában ott világít az asztalon a 
Lánchíd... Városként ennél nagyobb elismerést azért nehezen tudnék 
elképzelni magamnak.
Varsói Valentin
Krakowskie Przedmiescie, február 14. Ahogy a hideg szélben megyek 
az egyetem felé, sorban jönnek szembe a piros orrúan is boldog párok, 
a lányoknál legtöbbször egy-egy szál rózsával... Némelyikük nagyon 
szép, némelyikük meg határozottan nem. De a kísérőik büszke arc
kifejezésében nincs különbség: Látja mindenki? Ha akarnám, én bár
mikor továbbadhatom a génjeimet. És tényleg hosszútávon minden 
más részletkérdés.
Üdv, földlakók
Egyik este, ahogy a szobatársam békésen pöntyög a gépén, ért meg 
hanyatt fekve olvasok, egyszercsak bedugja az ajtón a fejét az egyik 
lakrész-társunk, hangosan elböffenti magát, ránk vigyorog, és fütyül
ve megy tovább a fürdőszobába... Nem vagyok egy nagy kulturális 
antropológus, de alapvetően nem éreztem ellenséges szándékot, úgy
hogy egyelőre nem helyezkedem harckészültségbe.
Jósé Barat
A belváros egyik forgalmasabb utcáján a helyi EU-info központ ki
rakatában egy vidáman mosolygó papírmasé Barroso álldogál a bro
súrákkal teli polcok között. Lehet, meg kéne kérdezni, nincs-e nekik 
még egy, és hogy azt odaadnák-e esetleg a koliba. Jó gazdája lennék, 
bemutatnám neki a Need for Speedet reklámozó miniszoknyás-bőr- 
dzsekis csajszikat a szobatársam poszteréről, letölteném neki angolul a 
nemzeti együttműködés nyilatkozatát, néha körbevinném a folyosón, 
hogy ne érezze magát bezárva... aztán ha megszokta már a kis ott
honát, jól befenyíteném, hogy kidobom az ablakon a fagyhalálba, ha 
nem intézi el sürgősen, hogy megduplázzák az Erasmus-ösztöndíjam.

Vágó Péter
Bogdán András felvételei
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Tisztább tüdő

Out of smoke

■  Ha minden a papírformának 
megfelelően alakul, az Ország
gyűlés hamarosan elfogadja azt 
a törvényt, amelynek értelmében, 
a jövőben a szórakozóhelyekről 
és éttermekből, tehát olyan zárt 
légterű helyekről, ahol a nem
dohányzó emberek kénytelenek 
(bár, ha nem tetszik nem kell 
elmenni bulizni, mondja egy
két véresszájú dohányos) együtt 
tartózkodni dohányzó ember
társaikkal huzamosabb ideig, a 
dohányfüst teljes mértékben ki 
lesz tiltva.

A cél annak elérése, hogy mi
nél többen tegyék le a cigit, mi
nél kevesebb ember haljon bele a 
dohányzás okozta betegségekbe, 
és ami talán fontosabb: azoknak 
az embereknek akik, nem szív- 
ják-fújják a füstöt nap mint nap 
(magyarul: nem dohányoznak), 
ne kelljen passzív dohányzóként 
élnie. Ugyanis a mellettünk kilé
legzett, „közvetett” dohányfüst is 
tele van káros anyagokkal, amelyet 
folyamatosan mi is beszívunk egy- 
egy buli vagy ebéd alkalmával.

A fiatalok, egyetemisták, szóra
kozni gyakrabban járó csoportok 
számára azonban fontos kérdés, 
hogyan befolyásolja majd ez a ren
delet az éjszakai életet. Hogyan 
lesz élvezhető a buli, és legfőkép
pen ki fog táncolni, ha közben a 
vendégek fele a kinti hidegben fa- 
gyoskodva, élvezi a dohányzás által 
nyújtott örömöket? Kérdés az is, 
nyáron mi a szabály, ugyanis akkor 
az emberek nagy része a szabad ég 
alatti bulizást részesíti előnyben. 
Akkor is ki kell majd menni?

Fontos felvetések, amelyekre 
idővel kapunk majd válaszokat.

Az biztos, hogy tőlünk nyugatra 
(ahová elvileg tartunk, ugye?) sok 
országban, már tilos a dohányzás 
ezeken a helyeken. Saját tapasztalt
ból mondom, hogy Angliában nem 
teszi tönkre a hangulatot a kötelező 
dohányfüst-mentesség, sőt! Más
nap nem kellett a saját ingemtől 
hányingert kapnom, hiszen nem 
volt olyan szaga (illata?) mintha az 
előző estét egy gyárkémény tetején 
töltöttem volna. Természetesen 
találunk ellenpéldát is a világon: 
tőlünk (dél)keletre, Szkopjében, a 
közelmúltban még a sportcsarnok
ban is lehetett cigizni a szurkoló
nak. Döntsük el, merre tartunk!

Remélem idővel majd, mi, 
magyarok is hozzászokunk az új 
törvényhez, és így felzárkózunk 
egy kicsit Európa mögé. Ha az a 
cél, hogy a magyarság folyamatos 
fogyását -  ezáltal is -  megakadá
lyozzuk, hát szokjunk hozzá, ter
mészetesen tiszteletben tartva a 
dohányosok kéréseit.

És akkor talán a jövőben nem 
kapok majd hányingert olyan sok
szor.

Bogdán Botond

B u d ap est levegő jének  v á lto zása , avagy  -  
HONNAN FÚJT A SZÉL?
■  Manapság -  főleg azwkon a 
bizonyos szürke, ködös mapokon

-  egyre gyakrabban halllhatjuk, 
hogy szmogriadót rendeeltek el 
a fővárosban. Minél gyakrabban 
hallunk egy szót, annál inkább 
nemtörődöm módon viselkedünk, 
pedig a fennálló anomáliához — 
nekünk CORVINUSosoknak

— igen sok közünk van! Miért is, 
arról Dr. Szalai József, a BCE- 
KeTK Növényélettan és Növényi 
Biokémia Tanszék ny. egyetemi 
docense sokkal tud többet nálam, 
így az ő emlékeit, gondolatait ol
vashatjátok a következő sorokban.

A fővárosunkat körülvevő ter
mészetes hegyek, erdők, vízfo
lyások értékes elemei a tájnak. A 
tájakat azonban az emberi tevé
kenység gyakran megváltoztatja. 
A különböző növénytársulások, 
védelmi szerepe megnyilvánul a 
levegő tisztaságában és talajok 
védelmében. Legértékesebb zöld 
területnek a természetes, vagy ah
hoz közelálló telepített növénytár
sulásokat tekintjük, mint például 
a Budapest körül található fenyve
sek, tölgyesek, puszta gyepek.

A Budapesti Corvinus Egyetem 
Kertészettudományi Karának jog
elődjeként, 1964 őszén a Faiskolai 
Termeléstani Tanszékvezetőjét, Dr. 
Probocskai Endre egyetemi tanárt 
kérte fel az akkori Földművelés-

ügyi Minisztérium Kertészeti Fő
osztálya, hogy tegyenek javaslatot, 
milyen facsemetéket telepítsenek 
Budapest környékén a centrumtól 
(Lánchíd 0 km kő) kb. 20-30 km 
távolságra. A cél az volt, hogy bizo
nyos növekedés elérése után ezek a 
fák Budapest levegőjének tisztasá
gát szolgálják. A munkában részt 
vettek: Dr. Ormos Imre, Dr. Do
mokos János, Dr. Mőcsényi Mihály 
egyetemi tanárok, Dr. Radó Dezső 
igazgató, akik Budapesten kívül 
részben mezőgazdasági területen 
különböző fenyvesek létesítését ja
vasolták, a meglévő erdőkben pedig 
növény hiánypótlást végezzenek.

A növények ültetésekor figye
lembe vették az uralkodó szélirá
nyokat és a szélcsatornákat, így 
a telepített növényállományból 
a szélcsatornán keresztül friss, 
oxigén-dús tiszta levegő jutott a 
fővárosba. A levegő szennyezés 
közel 70%-a az alsó 100 méteres 
légrétegben keletkezik, így azon 
elszenvedői leginkább mi -  embe
rek -  vagyunk, mégis az antropo- 
gén hatások miatt alakult ki Bu
dapest megváltozott városklímája. 
Ezen változás például a napsugár
zási viszonyok módosulásában, a 
levegő fokozott szennyezésében 
(szmogriadók) és a légáramlatok 
különleges alakulásában nyilvá
nul meg. A főváros körül elhe
lyezkedő domborzat továbbá be

folyásolja a csapadékeloszlást, így 
a Budai-hegység befolyása a Pesti 
síkságon is érvényre jut. A főváros 
közepén található „hősziget” szá
razabb mikroklímát teremt a vá
rosszéli helyzethez képest, mely
nek következtében magasabb a 
szálló por koncentrációja (ezt az 
értéket figyelik a szmogriadók 
esetében) is.

Az utóbbi években történt em
beri beavatkozások következtében 
több növénytársulást és fát kivág
tak, helyükre csak szórványosan 
ültettek újat, ezzel jelentősen be
folyásolták Budapest levegőjének 
tisztaságát. Különösen úgy, hogy a 
szélcsatornák vonalában lévő fákat 
nem pótolták, a szél irányát pedig 
épületekkel megváltoztatták. -  A 
címben rejlő kérdésemre a válasz 
tehát igazán egyszerű: a Corvinus 
Egyetem Budai Campusa felől fújt 
a tiszta szél!

Hajas Ádám

Hamburgeradó

Enni vagy nem enni 
-Jó kérdés!

Belegondoltál már, hogy 
amikor nagyszünetben kisza
ladsz egy Big Mac menüért fél 
liter kólával a szemközti Burger 
Kingbe, s visszafelé elszívsz egy 
cigarettát, akkor tulajdonképpen 
az egészségedet károsítod? Ha 
te nem is, mások már megtették: 
a „hamburgeradónak” nevezett 
különadó szénsavas üdítőkre, 
hamburgerekre, dohány- és al
koholtermékekre vonatkozik. A 
jövőben kiszerelési egységenként 
10 forinttal járulnának hozzá az 
egészségügy fejlesztéséhez mind
azok, akik ilyen termékeket fo
gyasztanak.

A Stratégiai Szövetség a Ma
gyar Kórházakért Egyesület civil 
javaslatot terjesztett a Nemzet- 
gazdasági Minisztérium elé, a 
termékek után befolyt összeget 
egészségkasszába helyeznék. Ez
zel a költségvetés egyensúlya ja
vulna ugyan, de a lakosság nem 
feltétlenül lenne egészségesebb 
tőle -  alternatív megoldás lenne 
a több mozgás, vagy a megfelelő 
vitaminbevitel, nem gondoljátok? 
Az Eurobarometer 2010-es ku
tatása szerint a magyarok 53%-a 
nem sportol, ami az Unió átlagá
nál 14%-kal magasabb. A felnőtt 
lakosság kétharmada pedig túlsú
lyos... A Közép-Magyarországi 
Fogyasztóvédelmi Egyesület azt 
is felvetette, hogy inkább a bioter
mékekre kellene adókedvezményt

adni, mert ezek sokaknak még ma 
is elérhetetlen cikkek.

A különadót végső soron mi, 
fogyasztók fizetnénk. Az Intézet 
a Demokratikus Alternatíváért 
(IDEA) elemzése szerint azonban 
nem csak a fent felsorolt, lénye
gében „luxuscikkekében magas a 
cukor-, só- és zsírtartalom, hanem 
olyan, mindennap fogyasztott élel
miszerekben is, mint a fehér kenyér 
vagy a margarin. Ezek inferior jó
szágok, azaz ha a fogyasztó jövedel
me nő, akkor ezen termékek iránti 
kereslet csökken. Ugyanakkor mi 
a helyzet a szegényebbekkel? Az 
ő keresletük nagyobb e termékek 
iránt, azaz őket hátrányosan érin
tené ezen termékek áremelkedése, 
mivel más termékekkel nem tud
nák helyettesíteni őket.

Radikális vélemények szerint 
összességében szegényellenes adó
ról van szó. Többen megírták már, 
hogy a kormánynak jobban fel 
kéne mérnie a bevezetéssel követ
keztében bekövetkező változáso
kat, valamint az adó egészségügyi 
hatásait, mielőtt beiktatnák. Fon
tos alternatíva lehet a finn példa: a 
70-es évektől észérvekkel, média
k am pánnya l Ac pgy t ie  tn rm á n y ra -
ti segítséggel (növényiolaj-gyártás 
támogatása, gyümölcsökre keve
sebb adó) sikerült elérni egy szem
léletváltást. Ajánlom az illetékesek 
figyelmébe!

Székely Balázs

Legközelebbi lapszámunk 
2011* április 10 -én jelenik meg. 

Lapzártat 2011, április 1♦
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Amerikai futball

Új foci -  új nők
Mi van, ha valaki ki van?

Orvosi rendelő -  
diákok csak akut esetben!■  A nagy egészségvonatra fel

pattanva érdemes szétnézni, 
hogy a megszokott sportokon 
kívül, mint a foci, kosár, curling 
vagy vízi hoki, milyen lehetősé
geink vannak a korai szívroham 
elkerüléséért vívott harcunkban. 
Aki nyitott szemmel jár a világ
ban, az észrevehette, hogy akik 
a metrón eddig csak nagydarab, 
csúnya emberek voltak, azok az 
utóbbi években, nos, nagydarab, 
csúnya emberek maradtak -  ki
bővültek viszont egy nagy sport
táskával, vállvédővel és sisakkal.

Igen, az amerikai futball. Egy 
sport, ahol a szórakozóhelyek biz
tonsági őrei és kigyúrt helyi menői, 
akiket alapból elkerülsz az élet 
minden területén, hirtelen lelkes, 
jó fej fiatalokká válnak. Már a kon
ditermek vagányai sem a nőnapon 
felszedett csitrijükről beszélnek, 
hanem a tegnapi Cowboys mécs
esén elkövetett interception-ről. 
Mióta Árpa Attilának csapata 
van, azóta meg kulturálisan is in- 
dokolhatóvá vált a sport iránt való 
érdeklődés.

Komolyabb sportmúlt nél
kül is focizhatunk, a hazai csa

patok általában indítanak junior 
squadokat, ahonnan kellő labda
érzékkel és tehetséggel hamar fel
kerülhetünk a nagyok közé. Per
sze ha van mögöttünk pár év 
kosárlabda, esetleg birkózás, nem 
fordítanak vissza az ajtóban. Az 
edzői gárda figyel az újoncokra, 
erős kiválasztási rendszer garan
tálja, hogy a befektetett idő meg

térül, és pár év alatt akár profi já
tékosok is lehetünk.

Egy amerikai focis ismerősöm 
így summázta tapasztalatait: „A 
lányok kibújnak a bugyijukból, ha 
megtudják, hogy valamelyik csa
patban kezdő vagy!”

Ha ez nem vonzó ajánlat, ak
kor mi?

-B -

■  Bizonyára előfordult már 
közületek valakivel, hogy a villa
mosról leszáguldva kificamította 
a bokáját, eltörte a karját, kiver
te a fogát vagy csak épp elájult. 
Mit lehet ilyenkor tenni? Nos, 
cikkemben erre próbálok rátérni.

Ha épp nem a mentőt akarjuk 
kihívni (mert miért is), rendelke
zésünkre áll egy másik megoldás. 
Talán kevesen tudják, de egyete
münk főépületében van egy orvosi 
rendelő (bizony-bizony) az első 
emeleten, történetesen a 185-ös 
számú szoba az. Na, ezt nem hasz
nálhatjuk. Az egyetemen található 
orvosi rendelő, ami az egyetem 
honlapján a „hallgatói szolgálta
tások” (khmm) menüpont alatt 
található, tulajdonképpen egy 
üzemorvosi rendelő. A honlapon 
továbbá az a megmosolyogtató 
információ is áll az orvosi rendelő 
menüpont alatt, hogy a dolgozók 
a gépjárművezetői jogosítvány

meghosszabbítását csak előjegy
zés után kérhetik. Na igen, két 
orvos szülő mellett tisztán látom, 
hogyan hálózza be a bürokrácia 
és az adminisztráció a szakorvo
sokat, de a jogosítvány készítése 
már nem hiszem, hogy hatáskö
rükbe tartozna. Mint minden más 
szakrendelő, előjegyzéses rend
szerrel működik, és csak az egye
temen dolgozókat hivatott ellátni. 
Ugyanis a rendelőnek nincs kapa
citása tízezer egyetemi polgár ellá
tására. Ezt az ott dolgozó, kedves, 
ajtót nyitó asszisztenstől tudtam 
meg. Azonban, mielőtt minden
kin kitörne a pánik, kiemelném, 
hogy akut, életveszélyes esetben 
mi, hallgató jogviszonyú egyetemi 
állampolgárok is igénybe vehetjük 
a rendelő szolgáltatásait. Továbbá 
van lehetőségünk Dr. Juhász An
namária praxisába átjelentkezni, 
így jogosulttá válhatunk a házior
vosi ellátásra.

Holjencsik Sophie

Pacallal fogyni

Aula - több mint tankönyvkiadó!

Bodie -  Kane -  Marcus 
Befektetések (A1052)

985Q-R 
7880 Ft

Magas István 
Világgazdasági válság / 

2008-2009 (A 1172) 
4000 Ft

3200 Ft

Chikán Attila 
Vállalatgazdaságtan 

2008-as kiadás (A1160)
7875 Ft

6300 Ft

A p p l e  I p á d
16 GB + wifi

Vásárlóink közt 
havonta 2 iPodot, 
szemeszter végén 

egy iPodot sorsolunk ki.
(am ennyiben  vonalkódos 

kártyával vásárolsz)

Apple Ipod
sh u ff le  2  GB

T ananyag  tám o g a tá s t 
20II. július l-ig lehe t felhasználni.

Kövess minket 
facebookon! « I

használ vagy sem?
■  Tavasz van (tartsuk a naptár
hoz magunkat és tekintsünk el 
a márciusi havazástól). Tavasz 
egyenlő megújulás a jó kis köz
helyek szerint, de tény, hogy az 
emberek nagy része ilyenkor 
kezd el fogyókúrázni (legalábbis 
gondolkodni rajta), vagy valamit 
kezdeni a télen fennragadt ki
lókkal. Utólag átkozzuk a gyen
ge pillanatokat, amikor a má
sodik UV hallatára rekordidő 
alatt eltüntettük azt a félméteres 
Milkát.

De most már mindjárt jó idő 
lesz, meg napsütés, eltűnnek a vas
tag pulóverek, nem foghatjuk a kö
tött anyagra a bálnakinézetet. Per
sze nem annyira vonzó a két óra 
futás a Margitszigeten, meg a kon
ditermek, valószínűleg ezért van 
egyre nagyobb sikerük a fogyasz
tószereknek. Tévé előtt mégis csak 
kényelmesebb, na. Egy kapszula 
napi háromszor, sok víz, és nézd 
a képet! A két tonnás bálnából 
három hét alatt Cindy Crawford 
lett! Na, akkor alapvető probléma: 
ha eszel valamit, az plusz kalória. 
Olyat még nem találtak fel, amit 
megeszel, jól is laksz, és nem csak, 
a saját tápértékét, de még a többit 
is elégeti (erre való a MOZGÁS, 
az égetésre). Persze, felgyorsítja az

anyagcserét, vízhajtó és esetleg ét
vágycsökkentő hatású. Gondolom, 
annyi esze azért mindenkinek van, 
hogy nem tervezi ezeket egy éle
ten át szedni. De ha mindenképp 
valami segédanyagnak érzed szük
ségét: a grapefruit anyagcsere-fo- 
kozó, a paradicsom étvágycsök
kentő, a káposzta pedig zsírégető, 
stb. Utána lehet nézni elvadultabb 
verzióknak is: a csicsóka (Tesco- 
ban vajon van csicsóka a zöldséges 
pulton?) kalória- és zsírszegény, 
viszont van benne rengeteg vita
min, ásványi anyag, meg minden, 
ami a biológia könyvben meg van 
írva. Nyilván egyszerűbb a rövid 
távú megoldás (kapszula, por, rá
gótabletta, elveszi az étvágyat, le
megy néhány kiló), de van egy szo
morú hírem: a hatásos „fogyókúra” 
egy életen át tart. Tartalmaz sok 
egészséges ételt (és nem kell fel
tétlenül csicseriborsó pürét enni 
zabpehellyel és aloe vera kivona
tos mangólével), de mondjuk ne 
a Burger Kingben kezdd a reggeli 
menüvel. És jöjjön, aminek jönnie 
kell: legalább valami lépcsőzés 
(amikor az új épületben már úgyis 
tele van a lift, ne tömd be magad 
tizediknek), vagy néhány felülés a 
sorozat maraton alatt. A mozgást 
nem lehet kihagyni a buliból...

Ocskay Lilla
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A fele se  tréfa

Bogdán András felvétik

A hagyományoknak megfele
lően az idén is volt Felezőbál. A 
név pedig kötelezett: szarkaszti
kusán nézve a szervezők a létszá
mot is megfelezték -  kilenc-fél 
tíz magasságában mintha csak lé
zengtünk volna a folyosókon meg 
az Aulában: Trautmann László 
dékán úr délutáni előadását közel 
annyian hallgattuk, mint ahányan 
a köszöntőjét -  kis túlzással élve 
még szorgalmi időszakban is töb
ben fordulnak meg a főépületben, 
mint február 24-én, este.

Persze ez könnyen adódhatott 
abból, hogy többen nem jutottak 
felezős jegyhez -  bár eredetileg 
még a buli napján is árulták vol
na a belépőket, az est facebook- 
oldalán előző nap megköszönték a 
nagy érdeklődést, mivel elfogytak 
a jegyek. Nem csoda, ha a Fele
zős oldal jegybörzévé alakult, és 
azon se lepődök meg, hogy a hők- 
honlapot nem értem el az esetet 
követően. Hogy pontosan hányat 
adtak el, egyelőre nem tudni, bár

van számadat a kommentek kö
zött, ezt inkább nem veszem hi
teles információnak... Tudom, 
közel még a West Balkán, meg a 
Living Room: itt biztos minden 
rendben volt. Csakhogy ez ráment 
a hangulatra.

Persze a koncertek megvoltak: 
Kilenctől a Beat Dis, azután The 
Hated Tomorrow, itt volt a Belga 
(mindig öröm hallani őket, főleg 
öltönyösen), és sajnos vele szinte 
azonos időben a Zagar. Utána a 
bejutottak folytathatták a bulizást 
a dj-k zenéire. Hajnali kettő körül 
(miután az első emeletet lezárták) 
már Guettára lehetett lassúzni, 
egyeseknél a korkülönbség se szá
mított.

A szimbolika megvolt: eltelt 
másfél év a háromból. De ezen 
kívül nem adott többet ez a buli, 
hacsak nem azt a fotót, amit a fe
lezőkről ingyen, a többiekről fél
ezerért készítettek.

Székely Balázs

Pintér Béla és társulata

Fapados élményeim
A nálam járatosabb.színház- túlzottan is kihangsúlyozzák a

kedvelő ismerőseim sokadik éve 
suttogják fülembe a társulat ne
vét. A Rádió Pagodájában rég 
nem a hogylétem felől érdek
lődnek, hanem hogy láttam-e 
már őket. Az eleinte halk, szinte 
sejtésnek induló monoton sut
togásfolyam az évek során egyre 
erősödő, végül hangos, artikulált 
véleményként manifesztálódott: 
igen, Pintér Béla színházat csinál.

Azt hiszem én értem Pintér 
Bélát és társulatát. A magam osto
ba módján, persze. Baromi nehéz 
lehet úgy színházat csinálni, hogy 
a közönség veled ül le megnézni 
a darabot, nem téged nézve. Az 
ilyen fokú közelségnek (és a li
mitált helyeknek) meg van az a 
veszélye, hogy a poénok egy része 
nem ül -  ötszáz embernél mindig 
van száz, aki röhög bármin, hat
van embernél kínos lehet, ha csak 
hat —, esetleg a drámai pillanatok 
átélése pont az intimitás miatt 
kényelmetlenné válhat. A Szkéné 
Színház nézőtere ismerős iskolai 
padokból és székekből áll, talán

gárda „fapadosságát’) de ez nem 
baj: az első sorok szó szerint rá
könyökölnek a színpadra, így har
sognak a nevetéstől, könnyeznek, 
borzonganak.

A közönség összetétele erőtel
jesen eltér a kőszínházaknál meg
szokottól: nyoma sincs annak a 
már nyugdíjas nemzedéknek, akik 
rutinszerűen veszik meg a harmin
cadik éves bérletet, vagy a nagycsa
ládosoknak, akiknek az este tízes 
fektetési idő miatt kapóra jön egy- 
egy darab a Vígben. Baráti társasá
gok, randevúzó párok, magányos 
értelmiségiek piálnak és dohányoz
nak a büfében, nézik meg a darabot, 
majd piálnak és dumálnak tovább, 
hiszen ez a kultúra lényege, hogy 
átéljük, beszéljünk róla, ugyanak
kor megéljük, amiről szól: minden 
darab kicsit az életről is beszél, és 
minden életben van egy kis szere
lem, egy kis barátság egy kis ma
gány, egy kis színház.

. Persze a fenti giccses zárszó 
elolvasása helyett járjatok inkább 
Pintér Bélára, megéri.

-B-

Egy kis hazai

Cathy a Corvinuson: 
Színdarab egy felvonásban
■„Az egyetem nem egy proto
koll rendezvényiroda, az egye
tem az egyetem.” -  jelentette ki 
a február 25-i Catherine Ashton 
előadás egyik moderátora. Aki 
jelen volt a rendezvényen, nagy
jából sejtheti, mire utal a meg
jegyzés, aki nem, itt egy kis íze
lítő, nézői szemmel.

Sajnos több, Magyarország
ról kialakult sztereotípiát sikerült 
megerősítenünk. Elsőként azt, 
hogy nem beszélünk angolul. Az 
előadás nyitóbeszédétől kezdve az 
első kérdezőig egyedül Catherine 
Ashton felszólalását lehetett telje
sen érteni, legalábbis a brit akcen
tus tisztábban szólt a jó öreg ma
gyarnál. A gyenge hangosítás sem 
segítette a közönség dolgát, bár 
ezért nem az egyetem, hanem a 
Duna TV  tehető felelőssé. Az első 
kérdező srácnál volt ugyan mikro

fon, mégis képtelen volt megfogal
mazni a kérdését, nehéz eldönteni, 
hogy nyelvi akadálya volt-e a do
lognak. De szerencsére engedték 
egymás után kétszer kérdezni, ha 
már úgyis olyan jól sikerült az első, 

A kérdések körül kisebb káosz 
alakult ki. A közönség tagjai előre 
megírhatták a kérdéseiket, melye
ket eleinte próbálta felolvasni az 
előadás moderátora, de miután 
Ashton nem értette az elsőt, kény
telenek voltak papíron odaadni 
neki a több oldalnyi anyagot. Mi
vel ezek kiválogatásával volt egy 
kis fennakadás és a kérdések nem 
voltak sorba rendezve, meg kellett 
kérni a bárónőt, hogy lapozzon a 
harmadik oldalra és olvassa el a 
negyedik kérdést. Ekkor született 
meg a döntés, hogy mégis csak ele
gánsabb volna, ha a közönség itt és 
most kérdezhetne. Ám mikrofon
nal nem készültek a szervezők és

a beszerzés beletelt egy kis időbe.
A nézők kabátjainak visszaszer

zése pedig sajnos nagyon sok időbe. 
Egyetlen ruhatárban egyetlen ruha
táros néni dolgozott -  igen megfon
toltan —, így nagyjából fél órás sor 
alakult ki végig az aula hosszában. 
Mégis, szerencsésnek mondhatták 
magukat, akik végigülhették a kon
ferenciát a négyes előadóban, mert 
akik a hármasba szorultak, még 
annyit sem hallhattak az egészből, 
mint az előbbi csoportba tartozók. 
Kép volt, hang nem.

Az előadás egy pillanatra sem 
feledtette velünk: a Közgázon va
gyunk. Ez persze önmagában nem 
baj, csak arról sikerült közben 
megfeledkezni, hogy jelen van az 
EU egyik legfőbb méltósága, aki 
időnként grimaszolva figyeli a tör
ténteket. Neki valószínűleg új volt, 
amit látott, nekünk viszont sajnos 
túlságosan is ismerős. -A-

Ceroc

Tánc, ami illik hozzád
Egyetemistaként mentem el 

első társastánc órámra, ahol rá
jöttem, hogy erősen kell koncent
rálni, ha mást is irányítanod kell. 
Elkezdtem salsázni is, világbajnok 
oktatóval. Szerettem, DE... igen, 
az a fránya „de” mindig ott volt: 
melyik láb, ne rúgjak bele a lányba, 
figyeljek a kézre... Vagy koncent
ráltam és ment, vagy élveztem és 
nem ment. Ja és a zene. A kedvenc 
bulizenéimhez nem illett egyik 
társastánc sem.

Amikor a barátnőm kiment

Angliába dolgozni, mesélte, hogy 
a kolléganője elvitte táncolni. Ket
ten lányok? Persze, nem kell pár
ral menni. Még nem táncodt ilyet 
korábban, ez valami új. Amikor 
oda értünk, hogy aktuális sláger- 
listás zenék mennek, és első este 
úgy megtáncoltatták, hogy majd 
elszédült, kezdett érdekelni a do
log. Mondj egy táncot, amit egy 
este alatt élvezhetőén megtanulsz. 
Őszintén! Hogy mi ez? írd be a 
keresőbe, hogy ceroc, na erről be
szélek. így ejtik: szerok. Modern

Jive. Jaj. A jive ismerős, táncoltam, 
majdnem ugyanaz, mint a rocky, 
két perc alatt csurog rólam a víz, 
ha rendesen csinálom, nekem túl 
feszes. De mi az, hogy „modern”? 
Laza. Felejtsd el a bonyolult és ug- 
rálós lábmunkát. Nem alaplépése, 
hanem alap figurái vannak, rögtön 
táncolni tanulsz, nem küszködsz 
hetekig száraz lépéstechnikákkal. 
Én beleszerettem. Azóta is tánco
lom.

Tárnái Csaba 
www.ceroc.hu

forrás: h ttp ://www.designbazar.hu/esemeny/614/kiallitas-nemesi-anna-elso-latasra/

Nemesi Anna Jewellery

Csendélet 
az ujj adón

Matt fémes szín mindenhol. 
Sehol egy kis pink, vagy rikítás, 
vagy valami arany, esetleg csicsás 
kövek? Nem. Nemesi Anna ék
szerei egyszerűek, letisztultak, 
fiatalosak, gyönyörűek. Extrém
től a visszafogottig. Reggelre egy 
gyűrű az Országház mintájával, 
délutánra egy nonfiguratív fülbe
való (tipikusan az az eset, amikor 
fogalmad sincs, mit ábrázol, de 
olyan jól néz ki), estére pedig egy 
csendélet az ujjra (virág, házikó, fa, 
amit akarsz) vagy egy dinós me
dál. Ez így elég kuszának hangzik, 
de mindennek megvan a helye. A 
színek, a formák ugyanazt a stí
lust követik, szóval semmi gond, 
az Országházas gyűrűhöz jól fog 
passzolni a rénszarvas medál. Tud 
olyat mutatni, ami nem a jól ismert 
.használhatatlan, cserébe viszont

drágá’dizájn ékszer, hanem valami 
ismeretlen, érdekes, gyönyörű.

Nyilván azt gondolod, kedves 
olvasó, hogy igen-igen, jó dolog ez 
az egyedi ékszer dolog, de kinek 
van egy fülbevalóra egy fél mini- 
málbérnyi forintja, A többségnek 
gondolom nincs, de ettől még 
nem kell lemondani egy Menő 
Manós darabról. Egy nyaklánc 
6000-7000 forintba kerül, amibe 
számoljuk bele, hogy ezüst, egye
di tervezésű és kézzel készített, és

nem valószínű, hogy a következő 
buliban bárki máson ilyet látsz.

A tervező és kivitelező egyéb
ként ötvösként a Práter utcai Kéz
művesipari Szakképzőben végzett, 
és mint azt mindenki jól sejti, az 
ötvös szakmában nem a legköny- 
nyebb elhelyezkedni. Tudni kell 
nagyon újat, nagyon más milyet ki
találni, amit még el is lehet adni, és 
nem egy lesz a sok„dizájncucc” kö
zül. Nemesi Annának ez sikerült.

Ocskay Lilla

http://www.ceroc.hu
http://www.designbazar.hu/esemeny/614/kiallitas-nemesi-anna-elso-latasra/
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„Komoly versenyelőnyét veszítette el a Corvinus”

Stiber Judit felvétele

■  Beszélgetés Csekő Imrével és 
Száz Jánossal, a Speciális Köz- 
gazdasági- és Pénzügyi Matema
tikai képzések felelőseivel

Hallgatóként sokszor találkoz
hatunk olyan kijelentésekkel, hogy 
általánosan az oktatásban jelen
tős visszaesést hozott a bolognai 
rendszer bevezetése. Alapszakos
ként még nem most fogunk talál
kozni ennek a folyamatnak a hatá
saival, ám ha veszélyben érezzük 
magunkat, az ellenlépéseket már 
most szükséges megtennünk. Erre 
kínál lehetőség két emelt szintű 
képzés is, melyeket az alábbiakban 
szülőatyjaik mutatnak be.

-  DD: Pontosan hogyan áll
nak össze az Önök által most indí
tott speciális képzések?

-  Cs. I.: Habár hivatalosan 
három program létezik, ez a gya
korlatban kettő fő képzést takar. 
Ezek a Speciális Közgazdasági 
Matematika és a Speciális Pénz
ügyi Matematika, melyek közül 
előbbit csak K-karos, utóbbit K-, 
és G-karos hallgatók egyaránt vá
laszthatják. Emellett létezik még 
a módszertani többletet nyújtó 
IMP, mely elvégzése az SKM- 
eseknek kötelező, az SPM mellé 
pedig opcionálisan választható.

-  Miért érezték szükségét az 
újfajta emelt szintű képzések indí
tásának?

-  Sz. J.: Régebben a közgaz
dászképzésben minimum négy 
félév matematikát oktattak, és 
erre jöttek még rá a statisztikai és 
egyéb tantárgyak. Ez a Bologna- 
rendszer bevezetésével nagyon 
lecsökkent, amit részben meg is 
értek, hiszen néhány szak valóban 
jóval kevesebb ilyen jellegű tudást 
igényel, ám az Egyetem egyik leg
értékesebb versenyelőnyét veszí
tette el ezzel, és nekünk is komoly 
problémát például jelent egyes 
mesterszakok indításakor. Az így 
megjelenő rést hivatott betölte
ni az SPM és az SKM, hiszen 
az általunk kínált tudásanyagra 
nagy szüksége lesz azoknak, akik 
mondjuk befektetési elemzők 
szeretnének lenni, vagy esetleg a 
Nemzeti Bankban kívánnak majd 
dolgozni. A programok összessé
gében megpróbálják átadni a régi 
rendszerben elvárt matematikai, 
statisztikai és szakmai ismere

teket, részint extra tárgyakkal, j 
részint emelt szintű tematikával, j 
például géptermi órákkal. Osz- 
szességében tehát egyrészt ki sze- j 
retnénk emelni a tömegből a leg- ! 
jobbakat, másrészt használhatóbb j 
alapot szeretnénk biztosítani hall- I 
gatóink számára a jövőre nézve.

-  DD: A z emelt szintű mód
szertani tárgyakban oktatott, pél
dául matematikai tudásanyagot 
milyen arányban fogják a hallga
tók felhasználni az életben?

-  Sz. J.: Gyakorlatilag a száz 
százalékát, közvetetten legalábbis j 
mindenképp. Azoknak, akik ko
moly matematikai ismeretekkel I 
rendelkeznek, egészen máshogy 
áll az agyuk a különböző problé- i 
mák megoldásaira — még ha ma- I 
gát a képletet nyilván nem is fog- j 
ják felírni.

-  DD: Érzésem szerint alap
vető problémát, és sok hallgató 
esetében utólagos megbánást is 
eredményez az, hogy gyakorlati
lag beiratkozáskor kell jelentkez- 
ni Önökhöz, hiszen egy-két félév 
után már mindenki könnyebben 1 
átlátja, hogy mire is van szüksége. 
Hogyan hirdetik a lehetőségeket a 
gólyáknak?

-  Cs. I.: Igyekszünk leutazni j 

a gólyatáborokba és tájékoztató- 1 
kát tartani a regisztrációs héten 
-  amelyek csoportoktól függően 
vagy sikerülnek, vagy nem - , emel
lett a gólyalevélben minden egyes 
hallgatónak kiküldünk egy tájé- j 
koztatót, mellyel azt szeretnénk 
elérni, hogy az ilyen irányokra fo- ( 
gékonyabbak már előre is gondol
kodjanak a képzésválasztáson.

-  Sz. J.: Önnek igaza van ab- 
ban, amit ezekről a problémákról 
mond, hisz régen a szakosodás 
csak az első, vagy a harmadik év 
után történt meg amikorra már 
mindenki rendelkezett a tájékozó
dáshoz szükséges alapismeretek
kel (mellesleg a ponthatárok sem 
szóródtak ennyire), amely korrek- J 
tebb volt a hallgatók számára. A 
Bologna azonban máshogy mű
ködik, ebben nekünk is kell alkal
mazkodnunk.

-  Cs. I.: Ha pedig valaki még- 
is csak később döbben rá arra, 
hogy szívesen csatlakozna, meg- j 
teheti, igaz, különbözeti vizsgákat 
kell letennie.

Próbáld ki az 
önkénteskedést!
■  Beszélgetés Vécsei Gáborral 
a Hallgatók a Közösség Szolgá
latában Országos Egyesület el
nökével.

Egyetemünk egyik diákszerve
zetét, a HaKöSz-t 2010-ben CSR 
Hungaryjunior díjjal jutalmazták, 
amit a tavalyi díjazottól, az E-ON 
Hungária Zrt.-től vehettek át. A 
CSR Hungary Junior díjra olyan 
projektekkel lehet pályázni, ame
lyek a jövő generációjának tagjait 
segítik abban, hogy felelős felnőt
tekké, gazdasági döntéshozókká 
váljanak.

-  Most, hogy a szervezet te
vékenységére némiképp felfigyelt 
a vállalati szektor, illetve a CSR 
szakma elismert személyei, milyen 
változások várhatók a HaKöSz 
szervezetén belül?

-  Talán csak annyi, hogy a 
csapat a díj átvétele óta érezhető
en még lelkesebb, dinamikusabb 
lett. A hazai CSR szakma elismert 
képviselőivel eddig is jó kapcsola
tokat ápoltunk, a vállalati szektor
ral ellenben csak most kezdünk 
ismerkedni. Egyetlen támogatónk 
épp az az E-ON Hungária Zrt., 
akik 2009-ben kapták meg az el
ismerést.

-  Úgy hallottam, hogy ha
marosan a Nemzetközi Fejlesz
tési Ügynökséggel (NFÜ) fogtok 
együttműködni a hátrányos hely
zetű encsi kistérség fejlesztésében. 
Sikerült elindítani a projektet?

-  Igen, ezzel kapcsolat
ban már nyáron megkezdtük 
az előkészületeket, az oktatók 
rekrutációját, továbbá két alka
lommal terepszemlét is végez
tünk. Úgy tervezzük, hogy a nyári 
bevonó táborunkat is az encsi kis
térségben tartjuk meg. Az együtt
működés ebben a szemeszterben 
indult és három egymást követő 
féléven át fog tartani. Az NFÜ 
erre a másfél évre összesen 1,5 
millió forint keretösszeget bizto
sít. Ez nagyjából fedezi a hallgatók 
utaztatását, terepmunkáját.

-  Milyen formában, milyen 
keretek között fogtok az encsi kis
térség problémáira megoldásokat 
keresni? Kik fognak a projekten 
dolgozni?

-  Három tanszék négy kur
zusa vesz részt a programban a 
most kezdődő szemeszterben. 
Ezek a következők: Vidékfej
lesztés II, Településfejlesztési 
alapismeretek, Turizmustervezés 
és régiófejlesztés és Regionális 
fejlesztéspolitika kurzusok. A 
program mellett elköteleződött 
oktatók pedig: Jeney László, Ne
mes Gusztáv, Juhász Pál, Nemes 
Andrea, Korompai Attila, Pata
ki György. A kurzusok hallgatói 
(mintegy 55 fő) az encsi kistér
séget érintő kihívásokkal fognak 
foglalkozni, az egyes szemeszterek 
során fejlesztési megoldások, rész- 
tanulmányok, TDK-dolgozatok, 
kisebb kutatási projektek, hétvégi

terepgyakorlatok vagy akár hosz- 
szabb kutatótáborok megvalósu
lására törekedni.

-  Ez egy igen nagyratörő 
projekt, az első ilyen Egyetemi 
Kistérségi Partnerségi Program a 
Corvinuson. Vannak elvárásaid 
az egyetemmel szemben?

-  Igen, kifejezett célunk, hogy 
a másfél éves projekt lezárultát 
követően folytathassuk a munkát 
a kistérségben, sőt szeretnénk ki
szélesíteni a kereteket. Azon va
gyunk, hogy a Corvinust hosszú 
távon is összekapcsoljuk Enccsel, 
és hogy az egyetem minél több 
szereplőjét elkötelezzük Magyar- 
országnak ezen rendkívül hát
rányos helyzetű kistérsége, az itt 
nélkülözhetetlen fejlesztések tá
mogatása mellett.,

-  Milyen más HaKöSzös pro
jektek, illetve rendezvénysoroza
tok vannak folyamatban?

-  Kiemelt projektünk még a 
„Fenntartható Egyetem Csoport", 
ami a Környezetgazdaságtan 
Tanszékhez kötődő 20-30 lelkes 
hallgató kezdeményezéseként 
indult, ám hamar rátaláltunk 
egymásra, és végül úgy döntöt
tek, hogy a HaKöSz égisze alatt 
fogják a projektet megvalósítani. 
Ezen kívül minden szemeszterben 
megtartjuk „Közjótett” rendez
vénysorozatunkat, idén áprilisban 
immár negyedszer. Eddig 700 
hallgatótársunkat sikerült bevon
ni a programsorozatokba. Bízunk 
benne, hogy idén is sokaknak 
lesz kedvük kipróbálni velünk az 
önkénteskedést!

Holjencsik Sophie

Az Egészséges Közgazdászokért Alapítvány
köszöni a 2009. évi adóból felajánlott 1%-okat, amelyek összege 405.017 forint volt.

A felajánlott pénzből a 2010. évi programjainkon részt vevő hallgatóink számára biztosítottunk támoga
tást, illetve az alapítvány működési költségei egy részét tudtuk fedezni. Segítségüket ismételten köszönjük, 
bízunk benne, hogy lehetőségeik szerint a jövő évben is támogatni fogják alapítványunkat céljai elérésében.

Az alapítvány kuratóriuma

DicsukD 9
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Kedves Olvasó!
A H Ő K 2011. évi költségvetéséből 1,5 millió forintot szavazott meg a Közgazdász tartalmi megújítására. 
Ez a két új oldal a reform szellemében született.

Vitáztak, hogy világossá váljon

Ösztöndíj felhívások

■  Beszámoló a Felsőoktatási 
Torvény Konferenciáról.

Az új felsőoktatási törvényről 
szervezett konferenciát az Egye
temi Hallgatói Önkormányzat a 
Közgáz Campuson. A március el
sején lebonyolított két kerekasztal 
beszélgetésen több nézőpontból 
ismertették az új szabályozás alap
pilléreit, a hallgatókat érintő vál
tozásokat és a kérdéses pontokat.

A rendezvény első részében 
Dr. György István kommunikáci
ós és fejlesztési rektorhelyettes vett 
részt, valamint Tresó Kálmán a 
Corvinus Lehetőségkor, mint diák- 
szervezet, Kovács Zsolt az Egyete
mi Hallgatói Önkormányzat, Kiss 
Dávid pedig a Hallgatói Önkor
mányzatok Országos Konferenci
ájának véleményét képviselte. Egy 
hatvan perces kerekasztal beszél
getésen keresték a választ azokra 
a kérdésekre, hogy vajon szüksé- 
ges-e egy új felsőoktatási törvény, 
mi az egyetemi polgár szerepe a 
törvény megalkotásakor, a hall
gatóság szerepének és a szenátusi 
részvételnek szerepére a törvény- 
módosításban, valamint megvitat
ták a Közigazgatástudományi Kar 
elcsatolásából adódó kérdéseket és 
problémákat is.

Az új felsőoktatási törvény 
szükségességét és a törvény vál
toztatás első lépéseinek ügyében 
alapvetően mind a négy vitapart
ner egyetértett abban, hogy a ter
vezetből hiányzik egyfajta straté
gia, aminek következménye pedig, 
hogy nincs jövőképe a magyar 
felsőoktatásnak. Tresó Kálmán 
felvetésére, miszerint a hallgató
kat kihagyták a törvényalkotás 
folyamatából. Dr. György István 
elmondta, hogy a hallgatói jogo
kat és kötelezettségeket a törvény 
rögzíti és nézetei szerint a jogor
voslat módjával van a probléma,

hiszen az oktatók úgy érzik, hogy 
csak a diák van a középpontban. 
A HŐK részéről Kiss Dávid az
zal válaszolt a kijelentésre, hogy 
szerinte nem csak a tanulók ér
dekeit nézik és európai viszony
latban sokkal nagyobb jogokkal 
rendelkeznek a hallgatói érdek- 
képviseletek. Kovács Zsolt azzal 
egészítette ki a HÖ OK elnökségi 
tagjának gondolatmenetét, hogy 
szükség lenne a hallgatók nagyobb 
mértékű bevonására, hogy ne csak 
egy szűk réteg dönthessen a vitás 
kérdésekben, azonban kevesellte a 
fórumokat, ahol erre lehetőséget 
kapnak a fiatalok. Tresó Kálmán 
hangsúlyozta, hogy nem csak a 
hallgatókra kell fektetni a hang
súlyt, hanem az oktatók jogait és 
érdekeit is figyelembe kell venni. 
Csak akkor van érteimé a diákokat 
bevonni a döntésekbe, ha elég fel
készültek szakmailag. Kiss Dávid 
azonban kiállt véleménye mellett, 
miszerint az egyetemi polgárság 
kilencven százalékát a tanulók 
teszik ki, így csekély az egyhar- 
mad, amivel a Szenátuson képvi
seltethetik magukat. A szakmai 
felkészültség ügyében pedig azt 
válaszolta, hogy a fiatalok most 
tanulják a demokráciát és ahhoz, 
hogy felelősségteljes állampol
gárként hagyják el az iskolát, ez a 
legjobb helyszín a demokratikus 
folyamatokra való felkészítésre. 
A kerekasztal beszélgetés végén 
megtudhattuk, hogy az AF a 
Nemzeti Közszolgálati Egyetem 
részévé válik.

A második kerekasztal be
szélgetésen Dr. Hrubos Ildikó 
professzorasszony a Nemzetközi 
Felsőoktatási Kutatások Köz
pontjának nézeteit, Dillong Re
náta az EHÖK, Patai Zoltán a 
Studium Generale diákszervezet, 
Teleki László pedig a HÖOK 
nézőpontjából közelítette meg

a felvetődött oktatási témakörű 
kérdéseket. A felvételi rendszer
ről viszonylag egységes véleményt 
szögeztek le a vitapartnerek: igaz
ságtalan a pluszpontok tekinteté
ben és előnytelen az felsőoktatás 
szempontjából, hiszen teljesen 
elkülönül a középiskolai követel
ményrendszer az egyetemi vagy 
főiskolai elvárásoktól és a közép
iskolai szintű ismereteket a felső- 
oktatás tanárainak kell a diákok
nak átadni. Vitát folytattak még a 
Corvinus oktatásának színvonalá
ról, erősségeiről és a kutatóegyete
mi szerepéről is. A vizsgaalkalmak 
csökkentéséről a hallgatókat kép
viselők részben a Bologna-rend- 
szert okolták a szigorítás miatt, 
azonban Dr. Hrubos Ildikó le
szögezte, hogy nem a több részre 
bontott képzés az oka csökken
tésnek. A konferencia utolsó fél 
órájában a vita résztvevői megpró
bálták összeszedni azokat a pon
tokat, amelyek szerintük hiányoz
nak az új felsőoktatási törvényből. 
Az NFKK képviselője szerint, a 
felsőoktatási intézmények típusa
inak tekintetében nem elég egzakt 
a törvény megfogalmazása, ezért 
többféleképpen lehet értelmezni. 
Fontosnak tartotta az ötéves kér
déshez való visszatérés gondolatát 
is, A hallgatók érdekeit képviselő 
résztvevők szerint pedig hiányzik 
a törvényi stratégia és a részletkér
dések sincsenek kidolgozva.

A vita után a hallgatóságnak 
lehetősége volt kérdezni is, így 
újabb szemszögekből nyílt lehe
tőség megvizsgálni a koncepciót. 
Az eredményes vita a konferencia 
hallgatóságának képet adott az 
egyetemi vezetőség, az NFKK, a 
HÖOK, az EHÖK, az SG és a CL 
véleményéről és világosabbá tette 
az új törvény azon pontjait, ame
lyeket eddig csak kevesen láttak át.

Kunfalvi Nóra

■  Az Egyetemi Hallgatói Ön- 
kormányzat három ösztöndíj 
pályázatot hirdet a 2010/11-es 
tanév második félévében az in
tézmény hallgatói számára.

Sport ösztöndíj: célja a ki
emelkedő sportteljesítményükkel 
a Budapesti Corvinus Egyetem 
hírnevét öregbítő hallgatók egy
szeri anyagi támogatása. Pályáz
hat minden, az egyetemen aktív 
jogviszonnyal rendelkező állami
lag finanszírozott vagy költségté
rítéses, alap-, és mesterképzésben 
részt vevő hallgató, aki 2010. júli
us 1-től a leadási határidőig olim
piai és olimpiai sportágak közé 
nem sorolt sportágban kimagasló 
eredményt ért el. A pályázati ki
írásban meghatározott kategóri
ákban egyéni és csapatban elért 
teljesítményekkel egyaránt lehet 
pályázni. A pályázatokat az Egye
temi Hallgatói Önkormányzat és 
a Testnevelési csoport oktatója 
bírálja el. További részletek és fel
tételek a hamarosan meghirdete- 
tésre kerülő pályázati felhívásban.

Tudományos ösztöndíj: Kez
detben a Tudományos ösztöndíj 
koncepció arról szólt, hogy pályá
zat kerül kiírásra a hallgatók részé
re, viszont erre az idő rövidsége, a 
tudományos ösztöndíjra elkülöní
tett összeg aránylag alacsony volta 
és a humán erőforrás (opponensek, 
bírálok) hiánya miatt nem volt le
hetőség, illetve nehéz szubjektiven 
elbírálni a különböző szakterüle
tekről beérkező munkákat, mint 
például az élelmiszertudomány, a

első Közgyűlése
■  Február 26-án a Nyíregyhá
zi Főiskola szervezésében került 
megrendezésre a H Ö O K  (Hall
gatói Önkormányzatok Orszá
gos Konferenciája) 2011. évi első 
közgyűlése.

Az országos hallgatói érdek- 
képviselet tanácskozásának leg
főbb témája az október óta húzódó 
Felsőoktatási törvény módosítás 
folyamatának ismertetése volt. „A 
HÖOK továbbra is ragaszkodik 
a hallgatókat közvetlenül érintő 

.kérdésekkel kapcsolatos korábban 
elfogadott álláspontjához. E kérdé
sek többek között a vizsgaalkalmak 
számának és a döntéshozatali tes
tületekben való hallgatói részvételi 
arány meghatározásának intézmé- 
nyi jogkörbe való utalása, továbbá a 
hallgatókat közvetlenül érintő sza
bályzatokhoz kapcsolódó egyetér
tésijog megtartása.” Az alábbi nyi
latkozatot a HÖ OK közgyűlése 
hozta, valamint kijelentette, hogy 
amennyiben a módosított terve
zet (mely elkészítése során már a 
hallgatóság akarata is érvényesült) 
március 16-ig nem kerül nyilvá
nosságra a Kossuth térre szervezett 
demonstráció elmarad.

közgazdaságtan és a közigazgatás. 
Ennek megoldására az EHÖK vá
lasztmánya a 2011-es évben a 30. 
Jubileumi OTDK eredményekre 
támaszkodva díjazza a helyezette
ket, természetesen a helyezések és a 
különdíjak arányában alakul majd 
ösztöndíj összege is. Az OTDK 
dolgozatokat minden szakterület
ről megfelelő szaktudással rendel
kező oktatók, kutatók bírálják el, 
így ezek az eredmények helyesen 
tükrözik a hallgatók felkészültségét 
az adott témában. A díjakat a Sze
nátus júliusi tanévzáró ülésén Mé
száros Tamás rektor úr és Kovács 
Zsolt elnök úr adják át. Továbbá 
az EHÖK szeretne egy kiadvány 
készíteni az OTDK-n helyezést ért 
hallgatók munkáiból. Az ösztön
díj előkészítését Benkő Klaudia és 
Gáspár Tamás alelnökök koordi
nálják.

Vis Maior ösztöndíjak: Az
előző évben számos természe
ti csapás sújtotta Magyarország 
egyes területeit, elég, ha csak a 
tavaszi árvízre vagy az vörösiszap- 
katasztrófára gondolunk. Ezen 
események során számos hall
gatónk családja, megélhetése és 
továbbtanulása került veszélybe. 
Az EHÖK saját ösztöndíj keretén 
belül az ilyen, illetve a váratlanul 
bekövetkezett családi tragédiákat 
elszenvedő társaink megsegítésére 
különít el immáron második éve 
vis maior keretet, hogy egyszeri 
anyagi támogatással segítse a ká
rosult hallgatókat. Erre az ösztön
díjra bárki pályázhat a kari HŐK 
elnököknél kérelem benyújtásával.

A közgyűlésnek szintén fontos 
témája volt a hallgatói munka adó- 
mentességének megszűnése, illetve 
az ennek következtében bizonyta
lanná váló következő évi HÖOK 
Mentorprogram jövője. Nagy Dá
vid elnöki beszámolójában kitért 
erre ajanuár 1-től beálló változásra.

Szó volt továbbá a HÖ OK 
országos sportprogram-sorozatá
ról, a budapesti állomásokról. A 
Corvinus-BME-ELTE régióját 
tömörítő eseményre április 14-én 
kerül sor a BEAC pályán, ahol 
fociban, kosárlabdában, röplabdá
ban és számos szabadidősportban 
próbálhatják ki magukat az egye
temi selejtezőkön továbbjutott 
csapatok a különböző egészség- 
ügyi szűrővizsgálatok mellett. A 
különböző helyszínek győztesei 
belépőt nyernek a döntő helyszí
nére, a 2011-es szolnoki EFOTT- 
ra. Ha már a legnagyobb hallgatói 
rendezvényről esett szó, elhang
zott egy beszámoló a tavaly Orfűn 
megrendezett, az eddig legna
gyobb tömeget megmozdító fesz
tiválról és az idei házigazdáról. Az 
ez évi dátum, melyet kötelező már 
most a naptárba írni: Július 12-17. 
Csak szabadon!

Corvinus a minőségi oktatás élvonalában
Az Egyetem vezetése a Hallgatói Önkormányzattal karöltve az intézmény polgárai számára 2011. már

cius 21-én hétfőn Hallgatói-Oktatói Vitanapot szervez a Közgáz Campus III. előadójában.
Rektor Ur célkitűzéseinek is megfelelve e vitanapon négy fő témakörben szeretnénk áttekinteni azo

kat az oktatást és tanulást segítő témákat és szolgáltatásokat, amelyek minden egyetemi oktatót és/vagy 
hallgatót egyaránt érinthetnek. Az elhangzó előadások és a szekciókban folytatott vita alapján a helyzet- 
értékelésen túl célunk olyan alternatív javaslatok megfogalmazása, amelyek segítségével a jövőben tovább 
javítható egyetemünk legfőbb tevékenysége, az oktatás. Amennyiben Te is szeretnél részt venni a feladatok 
megfogalmazásában, gyere el és kapcsolódj be a vitába!

A négy fő témakör:
-  Óralátogatás és hallgatói véleményezés
-  Tanulmányi ügyintézés
-  Hallgatói öntevékenység és tehetséggondozás
-  A valamennyi hallgatót érintő testnevelési és idegen nyelvi oktatás
A vitanapon a részvétel ingyenes, azonban az előkészítés érdekében kérjük, hogy mindazok, akik az 

eseményen részt kívánnak venni, legkésőbb 2011. március 14-ig elektronikus levélben jelentkezzék az 
regisztracio(a)uni-corvinus.hu e-mail címen.

Ftv.-től EFOTT-ig, az új HÖOK elnökség
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Budapest Declaration - 
Governance é t Student 
Participation

A Nemzeti
Közszolgálati
Egyetem

■  As the president of the 
Council of the European Uni
on, Hungary hosted the 21, 
European Student Convention, 
35 European countries’ 120 
delegates took part in the 
event adopting an agreement, 
the Budapest Declaration, at 
the closing plenary session to 
express the wish of the Europe
an students to maintain the role 
of higher education as a public 
good and public responsibility 
in order to guarantee equal 
access and success. Further 
details about the programs of 
the Convention can be read in 
the February issue of Corvinus 
Offline.

Although students are the 
main actors in higher education, 
recent developments across 
Europe have seen decreased 
student participation. Student 
protests across Europe are a clear 
indication that students wish 
to maintain the role of higher 
education (HE) as a public good 
and public responsibility in order 
to guarantee equal access and 
success. Despite this historical 
context of mobilization, students 
are listened to less and less. ESU 
strongly believes that student 
participation is the key for fair and 
sustainable higher education that 
is required for the development of 
the region. Student participation 
in governance is key in preparing 
students to be active participants 
in democratic societies, and the 
view of students as consumers, 
as oppose to members and active 
participants in HE will have 
severe impacts on HE systems as 
well as greater society.

European Ministers of Educati
on stated,“students are full partners 
in higher education governance” 
in the Berlin Communiqué 
(2003). Now it is time for the 
students of Europe to claim this 
statement. Student participation 
in governance is key in preparing 
individuals to be active citizens in 
democratic societies. Students are 
not consumers in higher education, 
but the key actors and in HE. 
Consumers are not involved in 
management of processes, but 
students are co-responsible of 
HE management, because HE is 
developed for students. Students 
are investigators and also the main 
beneficiary of increasing the quality 
of HE. Students should have more 
impact in decision-making in 
HE governance that must be an 
equal community of students and 
professors who are both equally 
responsible for the quality of HE.

Unfortunately students
are increasingly being viewed 
as consumers, while ‘new 
managerialism’ and the pursuit of 
international competitiveness have 
resulted in changes in governance 
structures that lead to the dilution 
of student representation in 
universities.

There are four stages student 
participation intensity. Access to 
information is the basis for all other 
stages and involves open and free 
access to all documents related to 
institutional policies and decision
making structures. Additionally, 
full access is the key for a 
transparent educational system. 
The next stage of consultation 
is where participation begins 
with the canvassing of student 
opinions, views and feedback, 
but without any guarantee they 
will be taken into consideration. 
Dialogue is the next stage, 
whereby students are involved in 
the decision-making process, but 
without full influence to affect 
final outcomes. Dialogue between 
students and decision-making 
bodies is vital in higher education. 
The final stage, partnership and 
decision-making, is the highest 
form of participation with 
students involved at every stage of 
governance, from agenda setting, 
to voting and implementation. 
Partnership is the stage where 
common ownership and shared 
responsibilities exist. At this level, 
respecting the independence of 
student representation is crucial. 
It is vital that this stage exists not 
only in theory but also in practice.

Student participation exists 
at three levels: local, national and 
European, all of which are very 
important and interdependent. 
Regardless of the level, student 
representation should be 
independent, democratic,
transparent, accountable and

accessible to all students. Student 
participation should not be li
mited to certain areas of HE 
governance such as academic 
aspects and should include aspects 
such as institutional financing 
and recruitment of academic 
staff that undertake teaching 
responsibilities. In order to ensure 
student centered learning, student 
participation at local level is the 
first step that must be taken. 
All matters regarding courses, 
curricula, department, faculty 
and the institution have a direct 
impact on students; therefore 
students must be involved on all 
consultative and decision-making 
bodies. At a national level, other 
relevant stakeholders should be 
recognized if they are respecting 
the principles of openness, 
representativeness, democracy 
and independence. The student 
voice is fundamental in the Eu
ropean Higher Education Area 
(EHEA), supporting the positive 
development of HE on the 
international level.

Student participation should 
not be a tokenistic form of 
legitimizing policies and decisions 
in HE. Furthermore, participation 
should not to be limited by any 
criteria such as academic perfor
mance, age, gender, race, religion, 
sexual oriental. Additionally, 
student representation should not 
have any negative consequences 
for the representatives such as on 
academic performance.

Being a student is more 
than just learning and collecting 
knowledge; it is about personal 
development, creating a better 
society and a better future.

With special thanks to 
representatives from ANOSR, 
CREUP, HOOK, ISO, LSA, 
SSU and UNEF who drafted the 
above declaration.

„Az Országgyűlés felismerve, 
hogy a közszolgálaton belül a pol
gári közigazgatás, a rendvédelem, a 
honvédelem és a nemzetbiztonsági 
szolgálatok személyi állományában 
a hivatástudat és a szakértelem 
erősítése összehangolt és tervezett 
utánpótlásképzést tesz szükséges
sé, továbbá a pályaelhagyás helyett 
a társadalom számára hatékony 
munkavégzés biztosítására a köz- 
szolgálati életpályamodellt támo
gató továbbképzési rendszert kell 
működtetni, a közszolgálati felső
fokú szakemberképzést egységes 
intézményi alapokra kívánja he
lyezni. Ennek érdekében a követke
ző törvényt alkotja”

A február 17-i kormányülé
sen elfogadott törvénytervezet 
preambuluma a Nemzeti Köz- 
szolgálati Egyetem létrehozásáról 
röviden megfogalmazza annak a 
kezdeményezésnek a célját, mely 
a három intézményt, a Zrínyi 
Miklós Nemzetvédelmi Egyete
met, a Rendőrtiszti Főiskolát és 
a Budapesti Corvinus Egyetem 
Közigazgatástudományi Karát tö
mörítő integráció hívatott elérni.

2010 nyarán Hende Csaba 
honvédelmi miniszter Afganisz
tánban jelentette be a kormány
zat szándékát egy egységes, köz
szolgákat képző felsőoktatási 
intézmény létrehozásáról. Az év 
második felében egyre biztosab
bá vált, hogy ez a kezdeményezés
2012. január elsején megvalósul 
és 2000, illetve 2004 után az egy
kori Államigazgatási Főiskola (a 
Közigazgatástudományi Kar) is
mét egy újabb egységbe kényszerül.

Az integrációval kapcsola
tos munkálatokat a Kis Norbert 
miniszteri biztos által vezetett 
Nemzeti Közigazgatási Intézet 
koordinálja az ügyben érintett 
minisztériumok és a három intéz
mény segítségével. Február első 
hetében kezdte meg működését 
a legfontosabb kérdésekben véle
ményt alkotó Tárcaközi Bizottság, 
melyben helyet foglalnak az érin
tett egyetem, a főiskola és a kar 
vezetői, a minisztériumok képvi
selői, valamint a Hallgatói Ön
kormányzatok elnökei. Emellett 
még hat albizottságban folynak az 
egyes szakterületekről egyezteté
sek. A Felnőttképzési-, és a K+F 
bizottságok vezetői Méhes Tamás 
és Máthé Gábor, a Corvinusból ki
váló Kar oktatói. Szintén hallgatói 
képviselettel működik az Oktatá
si albizottság, melynek feladatai 
közé tartozik az oktatási struk
túra kialakítása, melynek várható 
időpontja 2013, az egyetem által 
nyújtott képzések, a Tanulmányi-, 
és Vizsgaszabályzat, valamint 
Hallgatói Térítési és Juttatási Sza
bályzat kidolgozása, illetve össze

hangolása. Külön kihívást jelent, 
hogy jelenleg az RTF-en nincs 
Neptun és más egyéb elektroniku
san működő tanulmányi rendszer. 
A Nemzetközi-, a Gazdasági- és 
a Koordinációs albizottság, va
lamint a koncepció megvalósít
hatóságával foglalkozó csoport 
munkája szintén komoly energiát 
igényel az év folyamán.

A március 15-én Kormány 
elé kerülő törvényjavaslat magá
ba foglalja a felügyeleti szerveket 
és a jogfolytonosságot. A három 
felsőoktatási intézmény önálló 
egyetemi karként működik tovább 
a honvédelemért, a rendészetért és 
a közigazgatásért felelős minisz
ter fenntartói jogának gyakorlá
sa alatt. A hallgatók jogviszonya 
is folyamatos, tehát az NKE-n a 
jogelődnél indult alap- vagy mes
terszakokon, szakirányú tovább
képzési szakokon, szakképzési 
programokban, valamint doktori 
képzéseken a képzés folytatásának 
feltételeit biztosítani kell addig, 
amíg a 2011-2012. tanévre, illet
ve korábban felvett hallgatók nem 
fejezik be tanulmányaikat azon a 
szakon, amelyen azt megkezdték.

A jogszabályban foglaltak sze
rint az új intézmény székhelye Bu
dapest lesz. A Tárcaközi bizottság 
ülésén, valamint a napi sajtóban 
megjelent információk szerint el
képzelhető a jövőben egy egységes 
campus kialakítása az egykori Lu- 
dovika Akadémia épületében, ahol 
jelenleg a Magyar Természettudo
mányi Múzeum egy része műkö
dik. Ez a változás azonban 2-3 éven 
belül nem fog bekövetkezni.

Az előreláthatólag március 
idusán elfogadásra kerülő tör
vényt egy újabb fogja követni, 
mely május 15-ig a kormány elé 
terjesztendő és magába foglalja a 
fenntartói jogokra, finanszírozás
ra, az egyetem irányítására, szer
vezetére és működésére, valamint 
az oktatók és a hallgatókjogállásá- 
ra vonatkozó speciális szabályokat 
tartalmazó részleteket. Ez a terve
zet bizonyos pontokban eltérést 
enged majd a Felsőoktatási tör
vénytől, valamint definiálja a Kar 
és az Egyetem szerepét.

A Külügy-, a Nemzeti Fejlesz
tési és a Vidékfejlesztési kivételével 
valamennyi minisztérium szerepet 
vállal az integrációval járó felada
tokban. Ez a munkamegosztás is 
a Kormány elkötelezettségét jelzi 
az eredményes cél elérésében, mi
szerint egy új oktatási egységben 
sikerülhet a polgári rendvédelem, 
a honvédelem és a közigazgatás 
szakembereit a legmagasabb szin
ten képezni, elhárítva ezzel a korai 
nyugdíjazás okozta közszolgálati 
személyzetpolitika problémáit.

Túróczi Zoltán
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C _S 000 Ft fe s té s i összeg ***»

Ft/Pefc/S^ s .  Standard tar«a 
.a Ft/perc/sM5

Az ajánlat 2 0 1 1 . m árcius 3 1-ig  v ag y  a k é sz le t  erejéig  é rv én y es , új é s  m e g lé v ő  ü g y fe lek  részére. A VitaMAX Tuning tarifa k e d v e z m é n y  e s e té n , m ind ig  az u to lsó  fe ltö lté s  ö s s z e g e  határozza  m e g  a díjakat, 3 0  n ap on  b elü li tö b b sz ö 
ri fe ltö lté s  e s e té n  a fe lh a szn á lá s i idők n em  adód n ak  ö ss z e . A m en n y ib en  a fe ltö lté s  3 0 0 0  Ft alatti ö s s z e g g e l  történ ik , a k e d v e z m é n y  e lvesz ik , az Ü gyfél perc- é s  SMS díja 41 Ft le sz . A percdíjak n orm á l díjas belfö ld i hívásokra érvé
n ye sek , a sz á m lá z á s  e g y p e r c e s  e g y s é g e k b e n  történ ik . A VitaMAX Tuning tarifát h aszn á ló  Ü g yfe le in k n ek  a VitaMAX J utalom  (a Jutalom  SMS é s  a Juta lom  H étv é g e ) v a lam in t a z  5  S zá m  Féláron é s  a R om ánia K ed v ezm én y  szo lg á l
ta tá s  n em  é r h e tő  e l. A tarifa csak  2 6  év  alatti m a g á n sz e m é ly e k  szám ára e lé r h e tő . Egy sz e m é ly  m axim um  e g y  VitaMAX Tuning c s o m a g o t  vásáro lh at. A VitaMAX Tuning tarifa e g y é b  szo lgá lta tása ira  a VitaMAX Standard tarifa díjsza
bása  é rv én y es . 2 8  é v e s e n  átváltjuk az ü g y fe le t  VitaMAX Standard tarifára. A k ép ek  illusztrációk , a V od afon e a n yom d ah ib ák ért n em  válla l f e le lő s s é g e t .  További rész le te k  a z  ü z le te k b e n  é s  a w w w .v o d a fo n e .h u /tu n in g  h on lap on .

http://www.vodafone.hu/tuning
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